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Konya daha güzel olacak

AK Parti ve MHP seçim sonuçlarını değerlendirdi. 
Konya Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim 

Altay, “Konya, yarınları çok daha güzel bir şehir 
olacak” derken AK Parti İl Başkanı Hasan Angı ve 
MHP İl Başkanı Remzi Karaarslan Cumhur İttifakı 

olarak çalışmaya devam edeceklerini söyledi.
n HABERİ SAYFA 5'TE

Büyükşehir
Uğur İbrahim Altay

Cumhur İttifakı (AK Parti)
Ahmet Pekyatırmacı

Cumhur İttifakı (AK Parti)
Hasan Kılca

Cumhur İttifakı (AK Parti)
Mustafa Kavuş

Cumhur İttifakı (AK Parti)

Süphan Günaltay
Cumhur İttifakı(AK Parti)

İbrahim Önal
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Mesut Mertcan
Yeniden Refah

Fırat Kızılkaya
CHP

Mehmet Ali Yılmaz
Yeniden Refah

İrfan Karaca
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Ümit Akpınar
CHP

Nazif Karabulut
BBP

Nurettin Akbuğa
CHP

Ömer Apil
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Ali Öztoklu
Yeniden Refah 

Adil Bayındır
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Mehmet Acar 
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Sadık Sefer
Bağımsız

Ahmet Kısa
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Agah Yılmaz
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Hasan Ustaoğlu
CHP

Mehmet Vardar
BBP

Hüseyin Ayten
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Ahmet Nuri Köksal 
CHP

Nafiz Solak
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Mehmet Çetiner
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Mehmet Aydın
Yeniden Refah

İsmail Arslan
Cumhur İttifakı(MHP)

Abdurrahim Sertdemir
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Ahmet Demir
Cumhur İttifakı(AK Parti)

Ali Meşe
Cumhur İttifakı (AK Parti)

Ali Üzlük
İP

Selçuklu Karatay Meram

Ahırlı

Çeltik

Güneysınır

Kulu Sarayönü Seydişehir Taşkent Tuzlukçu Yalıhüyük Yunak

Hadim Halkapınar Hüyük Ilgın Kadınhanı Karapınar

Çumra Derbent Derebucak Doğanhisar Ereğli Emirgazi

Akören Akşehir Altınekin Beyşehir Bozkır Cihanbeyli

Türkiye dün 1 yıl aradan sonra sandık başına gitti. Genel seçimleri ‘Beka’ olarak gören seçmen 
ekonomik sıkıntıların faturasını yerel seçimde kesti. Seçmen yerel seçimde önemli bir mesaj verdi

CUMHUR KAN KAYBETTİ 
Cumhurbaşkanı ve Milletvekili Genel Se-
çimleri’nde tüm ekonomik olumsuzluklara 

rağmen seçimi ‘Beka’ meselesi olarak gören 
seçmen Cumhur İttifakı’nı tercih etmişti. 
Ancak vatandaş faturayı Mahalli İdareler 

seçimlerinde kesti. Cumhur İttifakı Türkiye 
genelinde büyük kan kaybetti.

28 İLÇEDEN 17 İLÇEYE!
Cumhur İttifakı Konya’da da beklediğini alamadı. 

2019 yerel seçimlerinde 28 ilçeyi alan Cumhur İttifa-
kı’nın bu seçimlerde aldığı ilçe 17’ye düştü. Cumhur 
İttifakı Cihanbeyli’yi, Akşehir’i, Doğanhisar’ı, Hüyük’ü, 

Seydişehir’i, Çumra'yı, Emirgazi’yi, Yalıhüyük’ü, 
Bozkır’ı, Halkapınar’ı, Ereğli’yi kaybetti.

n HABERİ SAYFA 8 VE 13’TE

Türkiye sandık başına gitti. 
Kayıtlı 61 milyon 441 bin 
882 seçmenin bulunduğu 
seçimde, 1 milyon 32 bin 

610 genç ilk kez oy hakkına 
sahip oldu. Seçimde 34 

siyasi partinin adayı yarışır-
ken, ülke genelinde 206 bin 

845 sandık kuruldu.

Konya’da 1 milyon 649 bin 
704 seçmen bulunurken 

şehir genelinde 5 bin 365 
sandıkta oy kullanma işle-

mi gerçekleştirildi.

Sabah 08:00’da başlayan 
oy verme işlemi 17:00’da 

sona erdi. Bu saatten sonra 
gelenler oy kullanamadı. 

Konya’daki siyasiler, bele-
diye başkanları ve belediye 
başkan adayları sandıktan 
ilk mesajlarını verdiler. 

Karapınar’da yaşayan 100 
yaşındaki Zahide Balıkçı, 

yürüyemediği için sandalye 
ile götürüldüğü sandıkta 

oyunu kullandı.

Akşehir’de okul bahçesinde 
müşahitleri arasında kavga 
çıktı, 2 kişi yaralandı. Bu 
olay dışında seçim Kon-

ya’da itidalli geçti. 

Engelli, hasta ve yaşlı 
vatandaşlar, sağlık ekipleri 
eşliğinde araçlarla oylarını 
kullanabilmeleri için san-
dıklara taşındı, evlerine 

seyyar sandıklar götürüldü.

Sandığa giden bazı vatan-
daşlar renkli görüntüler 

oluşturdu. 

Siyasi parti liderleri sandık 
başından itidal ve milli 

irade mesajı verdi. 

Türkiye’yi yasa boğan 
Kahramanmaraş deprem-
lerinin ardından özellikle 
Hatay’ın CHP’li Büyükşe-
hir Belediye Başkanı’na 
tepkiler olmuştu. Depre-
min ardından Cumhur İt-
tifakı deprem bölgesinde 
şehirlerde özel bir seçim 

çalışması yürütmüştü. 
Ancak Cumhur İttifakı 

deprem bölgesinde bek-
lediği sonucu alamadı. 

İstanbul’da kentsel dönü-
şüm ve deprem başlığıyla 
seçim stratejisi belirle-

yen Cumhur İttifakı, mev-
cut İBB Başkanı Ekrem 

İmamoğlu’nun karşısına 
Çevre, Şehircilik ve 

İklim Değişikliği Bakan-
lığı döneminde başarılı 
çalışmalara imza atan 

Murat Kurum’u aday ola-
rak göstermişti. Kurum 
İstanbul’u kazanacağı 

beklentilerini artırmasına 
rağmen İmamoğlu seçimi 

göğüsleyen isim oldu. 

Yine Başkent Ankara’da 
Cumhur İttifakı adayı 

Turgut Altınok, Mansur 
Yavaş’a karşı başarı gös-
teremedi. 5 yıl boyunca 
genel siyasi tartışmalar 

içerisine çok fazla girme-
yen ve birçok konuda ses-
sizliğini koruyan Yavaş, 
bu sessizliğin avantajını 

almış gibi görünüyor. 

SEÇİM NOTLARI

DEPREM BÖLGESİ 

İSTANBUL 

ANKARA

Türkiye Geneli Konya
DEMOKRASI KAZANDI

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Mil-
let sandığı vesile kılarak mesaj-
larını siyasetçilere ulaştırmıştır. 
Sonuçlardan bağımsız olarak 
bu seçimin galibi demokrasi-

mizdir, milli iradedir." dedi.
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MILLETIN MESAJI

Gazetimizin baskıya gittiği andan itibaren açıklanan sonuçlar



Gelişen teknoloji ile yapay 
zeka neredeyse her sektörde yer 
alıyor. Bu bağlamda ChatGPT, 
kendisinden istenen her bilgiyi 
karşı tarafa anında sağlaması açı-
sından ilgi görüyor. Konuyla ilgili 
değerlendirmelerde bulunan Sel-
çuk Üniversitesi İletişim Fakültesi 
Gazetecilik Bölümü Öğretim Üye-
si Doç. Dr. Emre Osman Olkun, 
ChatGPT’nin verdiği her bilgiye 
doğru olarak bakılmaması gerek-
tiğinin altını çizerek bu uygulama-
nın yazılımını sağlayan kişilerin 
kendi ideolojilerine göre bilgi ve-
rebileceğini ifade ediyor. 

ÖĞRENCİLERİN BAZILARI 
CHATGPT İLE EMEKSİZ

 ÖDEVLER YAPIYOR
Doç. Dr. Emre Osman Ol-

kun, ChatGPT yapay zekasının 
öğrenciler ve birçok sektördeki 
insanların kullandığını belirte-
rek öğrencilerin gelişen tekno-
lojileri çok sevdiğini çünkü ödev 
yapma, tez hazırlama noktasında 
yapay zekanın çok sayıda avantaj 
sağladığını kaydetti. Öğrenciler-
den bazılarının sorumluluklarını 
kendisinin yerine getirmesinden 
ziyade hazır ve emeksiz bir şekil-
de ödevlerini ChatGPT’ye yaptır-
dığından yakınan Doç. Dr. Emre 
Osman Olkun, “Yapay zekayı her 
işlerinde kullanan insanlar ileriki 
yıllarda içerisinde bulundukları 
sektörde sıkıntılar yaşayabilirler. 
Çünkü öğrencilerin emek göster-
meden yapay zekayla yaptıkları 
bu çalışmalar seçecekleri sektörde 
nereye gelecekleri noktasında bazı 
soru işaretleri barındırıyor. Bunun 
yanında yapay zeka akademik an-
lamda da çok fazla kullanılıyor.” 
diye konuştu. 
CHATGPT’DEN HER BİLGİYİ ALMAK 

KOLAYA KAÇMAK OLUYOR
Makale ve çalışmaların yapay 

zeka desteğiyle hazırlanmasının 
etik açısından ciddi sıkıntılar oluş-
turduğunun altını çizen Doç. Dr. 
Olkun, bunların kontrol edilmesi 
noktasında çalışmaların bulundu-

ğunu açıkladı. Yapay zeka prog-
ramlarının hazırladığı çalışmaları 
kontrol ve tespit eden bazı yazılım-
ların olduğunu dile getiren Doç. 
Dr. Olkun, “Dolayısıyla biz yapay 
zekadan ziyade insanların kendi-
lerini geliştirerek ve emek vererek 
çalışmalar yapmalarını bekliyoruz. 
Yapay zeka destek anlamında kul-
lanılabilir. Ama tamamıyla bütün 
çalışmaları ChatGPT’ye hazırlat-
mak, işin kolayına kaçmak oluyor. 
Etik açıdan da doğru bulmuyo-
ruz.” şeklinde konuştu. 

TEKNOLOJİ YARARLI BİR 
ŞEKİLDE KULLANILMALI 

Doç. Dr. Olkun, gelişen tek-
nolojiye ayak uydurmanın gerek-
tiğini söyleyerek yapay zekanın 
aslında illegal olmadığından bah-
setti. Olkun, “Aslında sorun yapay 

zeka değil, bu teknolojinin nasıl 
kullanıldığı olarak karşımıza çıkı-
yor. ChatGPT teknolojisini kötüye 
kullananlar da var. Bu noktada 
yapay zeka teknolojisinin gelişme-
sini değil de, özellikle ödevlerin, 
makalelerin, tezlerin hiç emek ve-
rilmeden yapay zekayla hazırlayan 
kişileri konuşmamız gerekiyor. 
Teknolojinin gelişmesine karşı de-
ğiliz. Teknolojiyi yararlı bir şekilde 
kullanarak çalışılması önemli. Ya-
pay zekayı, kolaya kaçmak yerine 
kendimizi geliştirmek açısından 
kullanmalıyız.” ifadelerine yer 
verdi.

YAPAY ZEKA ALANINDA
 DENETİMLER MEVCUT 

ChatGPT’nin, kendisine atılan 
yüz binlerce bilgiyi bir araya ge-
tirerek mantıklı metinleri ortaya 
çıkardığını anlatan Olkun, bu an-
lamda konularla ilgili bilgi sahibi 
olmak açısından ChatGPT’yi güzel 
bir teknoloji olarak görmekle bir-
likte hazıra konma noktasında ise 
tehlike arz ettiğini belirtti. Olkun, 
“ChatGPT, mantıklı bir sıralamay-
la bize düzenli metinler sağlıyor. 
Bilmediğimiz konular hakkında 
bilgi sahibi olabilmek için bu tek-
nolojiyi kullanabiliriz. Dolayısıyla 
teknoloji nasıl kullandığınıza bağlı 
olarak yararlı olur. Ama yapay ze-
kayı akademik anlamda kopyala 
yapıştır yöntemiyle kullananlar 
için ciddi yaptırımların olacağını 

biliyoruz. Çünkü kişinin kendisine 
ait olmayan bilgileri kullanması 
intihal olarak karşımıza çıkıyor.” 
diye kaydetti. 
TEKNOLOJİYE OLUMLU ANLAMDA 

AYAK UYDURMAK GEREKİYOR 
Gelişen teknoloji ile robot, 

drone ve yapay zeka gazeteciliği-
nin ön plana çıktığını dile getiren 
Doç. Dr. Olkun, “Eğer teknolojiye 
ayak uydurmazsak net bir şekil-
de söyleyebilirim ki; gazetecilik 
sektöründe yer edinmek imkansız 
olur. Belki de birçok gazeteci arka-
daşımızın işsiz kalması söz konusu 
olabilir. Ama bu noktada birey-
sel olarak gelişim sağlanırsa ve 
habercilik alanında uzmanlaşma 
olursa sektörde insanların var ola-
bileceğini düşünüyoruz. Tam ak-
sine alanda gelişmeyip ChatGPT 
teknolojisine dayalı giden arka-
daşlarımızın sektörde var olama-
yacaklarını söyleyebilirim.” dedi. 
CHATGPT’DE HER GÖRDÜĞÜMÜZ 

BİLGİYİ KABUL ETMEK
 YANLIŞ OLUR 

ChatGPT’de sisteme veri yük-
lendiğinde sonrasında bu verilerin 
artık sistemin bir parçası olduğu-
na dikkat çeken Olkun, sözlerine 
son olarak şunları ekledi: “Yazılan 
bir metin ChatGPT’ye yüklenip 
sistemin parçası olunca, o metin 
yapay zekanın hafızasında yer al-
maya başlıyor. Örneğin bu uygu-
lamadan Türkiye’nin siyasal ala-
nıyla ilgili bir metin isterseniz, bu 
bilgiyi hangi sitelerden alacağını 
belirleyen bir yazılım var. Bu ya-
zılımcıların kim, hangi düşüncede 
ve ideolojilerinin nasıl olduğuy-
la alakalı bir durum da mevcut. 
ChatGPT’den alınan her bilginin 
kesin doğru olmadığını görüyo-
ruz. Sonuçta bu uygulamada çı-
kan bilgilerin yazılımcı yani insani 
faktörle ortaya çıktığını ve bu yazı-
lımcıların bir ideolojisinin olduğu-
nu unutmamak gerekiyor. Yapay 
zekada her gördüğümüz bilgiyi 
kabul etmemek lazım.”
n TUBA KAYA
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Konya ve bölgesinde bu yıl 
kış mevsiminin ılıman geçme-
si nedeniyle Ova’daki toprağın 
tavının azalmaya başladığı bil-
dirilirken, hububat ürünlerinin 
bu yıl erken su isteyeceği belir-
tildi.

Konya ve bölgesinde bu 
yıl kış ayı ılıman geçti. Türki-
ye’nin tahıl ambarı olarak anı-
lan Konya’da hububat çıkışla-
rında herhangi bir olumsuzluk 
yok. Ancak kış mevsiminin ılı-
man geçmesiyle topraktaki tav 
azalmış durumda. Konuya dair 
açıklamada bulunan Selçuk 
Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Süley-
man Soylu; 

“Son iki üç gündür saha in-
celememiz hububatta şu ana 
kadar çok olumsuz bir duru-
mun olmadığını fakat kışın ılı-
man gitmesi sonucu bitkilerin 
mevsime göre çok güçlü oldu-
ğu ve su tüketimlerinin fazla 
olduğunu gösteriyor. Toprakta 
tav azalmak üzere haftaya bit-
kiler su istiyor.” dedi. 
 n ABDULLAH BAŞYEMENİCİ

Özel Armağan Koleji 18-24 
Mart Yaşlılar Haftası’nda Dede-To-
run Buluşması hazırlandı. Özel Ar-
mağan İlkokul öğrencileri ve öğret-
menleri tarafından hazırlanan dede 
torun buluşmasına dedeler katılım 
sağladı. 

Özel Armağan Koleji toplantı/
sohbet salonunda gerçekleştirilen 
buluşmada dedeler öğrencilere 
tecrübelerini anlattı. Öğrenciler de 
merak ettikleri soruların cevaplarını 
dedelerden öğrenirken, hazırlanan 
hediyeler öğrenciler tarafından de-
delere verildi.

Özel Armağan Koleji İlkokul 
Müdürü Cafer Oktar; “Yaşlılar, Al-
lah’ın dualarına icabet ettiği, ihsan 
ve ikramına mazhar kıldığı kimse-
lerdir. Milli ve manevi değerlerimi-
zi, kültürümüzü yarınlara taşıyan, 
geçmişimizle geleceğimizi birbirine 
bağlayan en değerli köprülerimiz-
dir. O halde, küçükken bizi haya-
ta hazırlayan yaşlılarımıza biz de 
bugün ihtimam gösterelim.” dedi. 
Armağan Koleji ilkokul öğrencileri 
de büyüklere saygı ve sevgiyi hiçbir 
zaman unutmamak gerektiğini vur-
guladılar.
 n HABER MERKEZİ 

Toprakta tav azaldı, 
çiftçi erken sulayacak!

Özel Armağan Koleji’nde 
dede-torun buluşması

ChatGPT teknolojisinin sunduğu bilgilere “kesin doğru” demenin yanlış olduğunu vurgulayan Doç. 
Dr. Emre Osman Olkun, ChatGPT yazılımcılarının kendi düşüncesini yansıtabileceklerini söyledi

Yapay zekanın 
da ideolojisi var!

Ateizm Derneği adı altında 
faaliyet gösteren sözde bir sivil 
toplum kuruşu, internet sitesin-
den İslam’a ve Müslümanlara 
saldırıyor. Söz konusu derneğin 
internet sitesinde yer verilen ha-
berlerde ateizm iyi bir şeymiş gibi 
özendirilirken, İslam’ın baskı un-
suru olduğu yazılıyor. Vatandaşlar 
internet sitesinin kin ve nefret 
suçu işlediği gerekçesiyle ilgili 
birimlerce gerekenin yapılmasını 
istiyor. 

Kin ve nefret tohumu ekmeyi 
amaçlayan odaklar İslam’ı kötü-
leme ve karalama çalışmalarına 
devam ediyor. Bu bağlamda ‘ate-
istliği savunup İslam dinini kötü-
leyen’ faaliyetleriyle dikkat çeken 
Ateizm Derneği adıyla faaliyet 
gösteren sözde bir sivil toplum 
kuruluşunun internet sitesindeki 
yayınları büyük tepkiyle karşılan-
dı. 

“HOŞ GELDİN EY ŞİDDET-İ 
RAMAZAN!” DEDİLER 

Derneğin internet sitesinde 
Ramazan ayı açık açık kötülene-
rek İslam’a saldırıldı. Ateistliği 
savunan bu sitede yayımlanmış 
bir haberin başlığı, ‘Hoş geldin ey 
şiddet-i Ramazan’ olmasıyla dik-
kat çekti. Haberde ise, “Ramazan 
ayının gelmesiyle birlikte, “İnan-
masanız da dinime saygı duyma-
lısınız” temasıyla her yıl tekrarla-
nan İslami baskı ve şiddet olayları 
da arttı. İstanbul Maltepe Atilla 
Uraz Anadolu Lisesi Müdürü Ulvi 
Ziya Akbaba, “Ramazan’da Uyul-
ması Gereken Kurallar” konulu 
resmi bir dilekçe yazdı. Ancak bir 
şeriat devletinde dillendirilebile-
cek dilekçeyi kaleme alan Akba-
ba, kişilerin kendi istekleriyle oruç 
tutmama ve hatta Müslüman ol-
mama özgürlüklerini yok sayarak 
“çeşitli mazeretleri nedeniyle oruç 
tutmayanlar” ibaresini kullandı ve 
bu kişilerin oruçlu kişilerin yanın-
da yemek yememesini emretti. 

Halka açık alanlarda da durum 
farklı değildi. Geçtiğimiz günlerde 
farklı illerden gelip İzmit’te bulu-
şan ve sokakta alkol alıp müzik-
lerini icra eden müzisyenler, bir 
grup yobaz tarafından “Rama-
zan’da içki içemezsiniz” denilerek 
saldırıya uğradı. Baskıcı ve zeno-
fobik İslam dinini benimsedikleri 
halde “İslam hoşgörü dinidir(!)” 
safsatasını diline pelesenk etmiş 
Müslümanlar, Ramazan ayında-
ki eylemleriyle İslam’ın nasıl bir 
din olduğunu bir kez daha kanıt-
lamış oldular. Bir yandan tüm ta-
hakkümlerine saygı duyulmasını 
beklerken diğer yandan başka 
inanç ve yaşam tarzlarına saygı-
sızlık etmekte engel görmeyen İs-
lam dininin, aslında hoşgörü değil 
hoşgörü üzerine kurulu olduğunu 
bir kez daha görmüş olduk” ifade-
lerine yer verildi. 

İSLAM’IN ÖĞRETİLMESİNDEN 
RAHATSIZ OLUYORLAR!

Bu sitede, Ramazan ayının 
kötü gösterilmesinin yanı sıra, 
gençlere İslam’ın öğretilmesi ve 
genç kızların tesettüre bürünmesi 
de yanlış bir hareketmiş gibi gös-
terildi. Ateist sitesinde bu konuyla 
ilgili şu cümlelere yer verildi: “Ka-
dınların giyim tercihlerinin dini 
normlarla belirlenmesi kadınların 
kişisel özgürlüklerinin sınırlan-
masıdır. Dinî otoritelerin kadın-
ların yaşam tarzlarına müdahale 
etmesi, bireylerin özgürlüklerine 
ve haklarına saygı duymadıklarını 
göstermektedir. Ayrıca, bu tür ka-
rarların modernleşme ve reform 
süreciyle tam olarak bağdaştırıl-
maması gerekir. Gerçek anlamda 
bir modernleşme ve ilerleme, bi-
reylerin özgürce tercihlerde bulu-
nabilmeleri ve kendi yaşamlarını 
belirleyebilmeleriyle sağlanabilir. 
Ancak, dini inançlar ve gelenekler 
tarafından dayatılan kısıtlamalar, 
bu ilerlemenin önünde engel teş-
kil etmektedir.”  n TUBA KAYA

İslam’a leke sürenlere 
gereken yapılmalı!

Doç.Dr.Emre Osman Olkun



Türkiye'nin en yaşlı seçmeni Arzu nine de oyunu kullandı. Adanalı Kral oyunu kullandı. Oy kullanmaya tavuğuyla geldi.

Mahalli İdareler Seçimle-
ri için sabah saatleri itibariyle 
sandık başına giden vatandaşlar 
oylarını kullandı. Bu seçimde 
kayıtlı 61 milyon 441 bin 882 
seçmen bulunurken, 1 milyon 
32 bin 610 genç ise ilk kez oy 
kullanmış oldu. Konya’da ise 1 
milyon 649 bin 704 seçmen için 
5 bin 365 sandık kuruldu. Se-
çim için sandıklara giden bazı 
vatandaşların farklı giyim tarz-
ları ve sandıkta çektiği fotoğraf-
lar ise sosyal medyada yer aldı. 
117 yaşında Türkiye’nin en yaş-
lı seçmeni ve en uzun seçmeni 
de oylarını kullandı. 
BİRİ SIRTINDA TAVUKLA, DİĞERİ AT 
SIRTINDA OY KULLANMAYA GİTTİ 

Düzce’de bir seçmen ise 
astronot kıyafetiyle oy kullan-
dı. Astronot kıyafetiyle sosyal 
medyada paylaşılan vatandaşı 
gören diğer vatandaşların ak-
lına ise ilk olarak bu yıl uzaya 
giden ilk Türk olan Alper Gaze-
ravcı geldi; vatandaşlar duru-
ma, “Alper abi sen misin, Alper 
Gezeravcı normal hayata adap-

te olamamış” gibi yorumlarda 
bulundu. Van’ın Erciş ilçesinde 
bir köyde yaşayan Kırgız Türk-
leri at sırtında; İstanbul’daki bir 
vatandaş ise sırtında tavukla oy 
kullanmaya gitti. 

HACİVAT VE KRAL KOSTÜMÜ 
DİKKAT ÇEKTİ 

‘Adana Kralı’ olarak bilinen 
69 yaşındaki Hüseyin Şen ise 
oy kullanmaya kral tacı ve kos-
tümüyle gitti. Yurt içi ve dışın-
daki bazı etkinliklerde yıllardır 
Hacivat karakterini canlandıran 
Sanatçı Bülent Akay, 31 Mart 
Mahalli İdareler Genel Seçimle-
ri'nde sandık başına kostümüy-

le geldi. ‘Hacivat’ kostümüyle 
okula gelen Akay, vatandaşla-
rın ilgisiyle karşılaşırken, sos-
yal medyada Akay’ın paylaşılan 
fotoğrafları, “Karagöz nerede, 
sizce Hacivat kime oy vermiştir’ 
yorumlarıyla karşılandı. 

EN UZUN VE EN YAŞLI SEÇMEN DE 
OYUNU KULLANDI 

1907 doğumlu, 117 yaşın-
daki Türkiye'nin en yaşlı seçme-
ni Arzu nine de bu seçimlerde 
oyunu kullandı. 2 metre 51 san-
timetre uzunluğuyla dünyanın 
en uzun insanı olarak bilinen 
Sultan Köse de Mahalli İdareler 
Genel Seçimleri için Mardin'in 

Derik ilçesinde oy kullanmak 
için sandık başına gitti. Kö-
se’nin boyunun uzunluğu do-
layısıyla oy kabinine sığmadığı 
görüldü.

MERHUM ERBAKAN
 İÇİN AK 

PARTİ’YE OY VERDİ
Yeniden Refah Partili oldu-

ğunu iddia eden bir seçmenin oy 
kullanırken yazdığın not, sosyal 
medyada ilgi gördü. Seçmenin 
oy kabininde AK Parti’ye oy ver-
diği görülürken, oy pusulasının 
yanındaki “Biz Yeniden Refah 
Partililerden İmamoğlu’na su 
bile yok. Rahmetli Erbakan ho-
camızı boncuk boncuk terleten-
lerin ekmeğine yağ sürmeyiz" 
notu dikkat çekti. Muhtarlığın 
gereksiz olduğunu düşünen bir 
vatandaş ise oy kullanırken bir 
kağıda yazmış olduğu, ‘Büyük-
şehirlerde muhtar olmasın, sa-
dece köylerde olsun. Gereksiz 
masraf.’ Notuyla sosyal medya-
da yer aldı. Fikir bazı vatandaş-
lar tarafından karşılık buldu.
n HACER CEYLAN

5 yılda bir gerçekleştirilen yerel 
seçimler dün yaşandı. Konyalıların 
çoğu sandık başına giderek vatan-
daşlık görevini yerine getirdi ve 5 yıl 
boyunca hizmet verecek yerel yöne-
ticilerini seçtiler. Sadece halk değil, 
Konyalı siyasiler de sandık başına gi-
derek oylarını kullandılar. 

KONYA’DA SEÇİM ATMOSFERİ 
HİSSEDİLDİ 

Konya Büyükşehir Belediye Baş-
kanı ve Başkan Adayı Uğur İbrahim 
Altay, Meram’daki Özcan Saliha Ça-
lıkuşu İlkokulu'na oy kullanmak için 
geldi. Sandık görevlilerine kolaylıklar 
dileyen Başkan Altay, oyunu kullandı. 
Başkan Altay, “Oyumuzu kullandık. 
Seçim sonuçları şehrimiz, ülkemiz ve 
milletimiz için hayırlara vesile olsun. 
Seçim bölgelerinde, okullarda ve san-
dık başında görevli tüm hemşehrile-
rime de kolaylıklar diliyorum” dedi. 
Karatay Belediye Başkanı ve Başkan 
Adayı Hasan Kılca “Oyumuzu kullan-
dık. Şehrimize hayırlı olsun. Hem-
şehrilerimizin iradesinin sandığa en 
güzel şekilde yansıması seçimlere 
katılımın yüksek olmasıyla mümkün. 
Tüm vatandaşlarımızı bu hassasiyet-
le oylarını kullanmaya davet ediyo-
rum” dedi. Selçuklu Belediye Başkanı 
ve Başkan Adayı Ahmet Pekyatırmacı 
da Nurcan Akpınar İlkokulu’nda oyu-

nu kullandı. Pekyatırmacı’ya Konya 
Milletvekili Tahir Akyürek ve ailesi 
de eşlik etti. Pekyatırmacı, oyunu kul-
landıktan sonra sandık görevlileriyle 
sohbet etti. Pekyatırmacı, seçimlerin 
ülkemiz ve milletimiz için hayırlı ol-
masını temenni etti. Meram Belediye 
Başkanı ve Başkan Adayı Mustafa 
Kavuş ise seçimlerin demokrasi şö-
lenleri olduğuna dikkati çekti. Oyu-
nu Niyaz Usta İlkokulu’nda kullanan 
Kavuş’a AK Parti Konya İl Başkanı 
Hasan Angı, AK Parti Konya Millet-
vekili Selman Özboyacı ve teşkilat 
mensupları eşlik etti. Kavuş, “Huzur 
şehri Konya’mızda her zaman olduğu 
gibi yine suhulet içerisinde bir seçim 
atmosferine şahitlik ediyoruz” diye 
konuştu.

İL BAŞKANLARI DA
 SANDIKTAYDI 

AK Parti Konya İl Başkanı Hasan 
Angı, 31 Mart 2024 Mahalli İdareler 
Seçimleri için oyunu kullandı. Konyalı 
hemşehrilerini sandığa davet eden 
Angı, “Demokrasi şöleni içerisinde 
gerçekleştireceğimiz seçimlerin şeh-
rimize ve ülkemize hayırlar getir-
mesini Cenab-ı Allah’tan niyaz edi-
yorum” dedi. MHP Konya İl Başkanı 
Remzi Karaarslan 31 Mart Mahalli 
İdareler Seçimleri için oyunu Karatay 
İlçesi Akabe İlkokulunda 2123 nolu 

sandıkta kullandı. Remzi Karaarslan 
oyunu kullanmak için Akabe İlkoku-
luna İl Başkan yardımcılarıyla birlikte 
gitti. Oylarını kullanmak için gelen 
Konyalıların yoğun ilgi ve teveccühle-
riyle karşılaştı. Remzi Karaarslan oyu-
nu kullandıktan sonra "Oy vermek bir 
vatandaşlık görevidir, tüm Konyalı 
hemşehrilerimizi oylarını kullanmaya 
davet ediyorum. 31 Mart Mahalli İda-
reler Seçimlerinin vatanımıza, mille-
timize ve Konya'mıza hayırlı olmasını 
temenni ederim." açıklamasını yaptı. 
CHP Konya İl Başkanı Bekir Yaman, 
Meram Mehmet Beğen İlköğretim 
Okulunda 2051 nolu sandıkta oyunu 
kullandı. Bekir Yaman’a CHP Konya İl 
Yönetim Kurulu üyeleri, Meram İlçe 
Başkanı Ahmet Yiğit, Büyükşehir Be-
lediye Başkan Adayı İsmail Sonkaya, 
Meram Belediye Başkan Adayı Bahar 
Altay Çaçık ve partililer eşlik etti.  De-
mokrasi şöleninde bir seçim yaşan-

dığını belirten CHP Konya İl Başkanı 
Bekir Yaman, “Ülkemizde ve şehri-
mizde demokrasi şöleninde bir seçim 
havası yaşadık. Hangi siyasi partiden 
olursa olsun yönetim noktasında id-
dia koyan, aday olan ve seçmenden 
oy isteyen herkese başarılar diliyo-
ruz. Birlik ve beraberlik içinde geçen 
bu seçimde göreve gelecek olanlara 
şimdiden başarı diliyoruz. Demokrasi 
gereği sandık milletimizin iradesini 
ortaya koyacaktır. Artık karar milleti-
mizin ve hepimizin kararıdır. Bu ka-
rara da saygı duyacağız. Oy kullanır-
ken eşlik eden herkese çok teşekkür 
ediyorum. Sonuçlar hayırlı ve uğurlu 
olsun. Bu seçimin ülkemize ve şehri-
mize hayırlar getirmesini diliyoruz” 
şeklinde konuştu. CHP Konya Büyük-
şehir Belediye Başkan Adayı İsmail 
Sonkaya da Meram İhsan Özkaşıkçı 
İlköğretim okulunda, 1178 nolu san-
dıkta oyunu kullandı.  

SİYASİ GÖRÜŞ NE OLURSA OLSUN, 
HAYIRLISI OLSUN 

AK Parti Konya Milletvekili Tahir 
Akyürek, Mahalli İdareler Genel Se-
çimleri için oyunu Erenköy Mahallesi 
Nurcan Akpınar İlkokulu’nda 2195 
nolu sandıkta kullandı. AK Parti Konya 
Milletvekili Tahir Akyürek, “Oyumuzu 
kullandık. Seçimlerin milletimiz için, 
memleketimiz için, şehrimiz için ve İs-
lam dünyası için hayırlara vesile olma-
sını diliyorum. Tüm Konyalıları sandı-
ğa gitmeye davet ediyorum” dedi. Oy 
kullanırken Akyürek’e Selçuklu Bele-
diye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı da 
eşlik etti. AK Parti Konya Milletvekili 
Meryem Göka, Sancak Mahallesi Şe-
hit Osman Demir İlkokulu’nda oyunu 
kullanarak, “Konya’mıza ve ülkemize 
hayırlı olsun” diye kaydetti. AK Parti 
Konya Milletvekili Mehmet Baykan 
Selçuklu Adnan Hadiye Sürmegöz İl-
köğretim okulunda oyunu kullanarak, 

“Vatandaşlık görevimizi yerine getir-
dik” dedi. CHP Konya Milletvekili Barış 
Bektaş pazar günü yapılan yerel se-
çimlerde, Selçuklu Kemal Rızvanoğlu 
İlkokulunda, 2097 nolu sandıkta oyu-
nu kullandı. Barış Bektaş’a oyunu kul-
lanırken eşi, CHP Selçuklu İlçe Başkanı 
Ali Naci Çobanoğlu, Belediye Başkan 
Adayı Ahmet Ziya Güneş ve partililer 
eşlik etti. CHP Konya Milletvekili Barış 
Bektaş, “Yerel seçimlerin hizmet yarı-
şı olarak görülmesi gerekmekteyken, 
AK Parti iktidarı tarafından bu durum 
manipüle edilmeye çalışıldı. Adayların 
projelerinin tartışılmadığı bir iklimde 
yerel seçimlere girdik. Öyle ki tarafsız 
olması gereken bakanlar ve hatta cum-
hurbaşkanı dahi seçim kampanyasının 
bir ayağı haline geldi. Bütün bu olum-
suz koşullara ve anti-demokratik uy-
gulamalara rağmen Cumhuriyet Halk 
Partisi olarak adaylarımız, bütün kam-
panya sürecinde projelerini anlattı. 
Bizler milletvekilleri olarak seçim böl-
gelerimizdeki sorunların Cumhuriyet 
Halk Partisi tarafından nasıl çözülece-
ğini anlattık ve seçim kampanyasının 
sonuna gelerek oylarımızı kullandık. 
Her ne siyasi görüşten olursa olsun her 
yurttaşımızın oylarının hayırlı olmasını 
temenni ediyor, seçilecek olan kişilere 
de başarılar diliyorum” diye konuştu. 
n TUBA KAYA
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KONYA NAMAZ VAKİTLERİ
İMSAK GÜNEŞ  ÖĞLE İKİNDİ AKŞAM YATSI

05:05 06:28 12:59 16:32 19:20 20:37
HAVA

DURUMU
 

      Gece Gündüz
Konya                     10°C      25°C

Karaman               10°C 26°C 

Aksaray                  8°C   26°C

Ankara                   11°C    25°C Hicrî: 21 Ramazan 1445  -  Rûmî: 1 Nisan

Seçim için sandık başına farklı kıyafetlerle ve hayvanlarıyla giden vatandaşlar renkli görüntülere neden oldu. Bazı vatandaşlar 
ise oy kabininde verdikleri oyları paylaşarak diğer partilere göndermede bulundu. Bu seçim de sandıktan renkli görüntüler çıktı 

Konya’da 31 Mart 2024 Mahalli İdareler Seçimleri büyük bir coşkuyla tamamlandı. 7’den 70’e herkes 
sandık başına giderek oylarını kullandı. Konyalı siyasiler de bu atmosferden memnun kaldıklarını söyledi 

Sandıktan renkli görüntüler çıktı! 

Konya’da demokrasi şöleni yaşandı

Uğur İbrahim Altay

Barış Bektaş

Ahmet Pekyatırmacı

Hasan Angı

Tahir Akyürek Meryem Göka Mehmet Baykan

Hasan Kılca

Remzi Karaarslan

Mustafa Kavuş

Bekir Yaman



Yazımı yazarken seçim henüz 
devam ediyordu. Yayınlandığında 
kimin seçildiği belli olacak.

Kimlerin kendini seçtirdiği de-
sek daha yerinde olur sanırım.

Biz adayları belirleyip hangisi 
daha çok hizmet ediyor demiyoruz.

Birileri bu en çok oyu alır diye 
önümüze seçenek sunuyor biz de 
oy ile tercih etmiş oluyoruz.

Ben seçmenler olarak vatan-
daşlarımızın şehrimiz beldemiz 
mahallemiz için isteklerimiz diye bir 
çalışma yaptıklarına şahit olmadım.

Sivil toplum örgütlerinin de 
daha iyi bir belde şehir nasıl olur 
çalışması yaptıklarına da şahit ol-
madım.

Odaların, derneklerin koopera-
tiflerin beklentilerimiz konulu çalış-
malarına hiç rast gelmedim.

Daha çok adaylar ve partiler 
şehrin sorunları olduğunu düşün-
düğü,  oy alabilecek potansiyeli 
olan projeleri beyanname haline 
getirdiklerini gördüm.

Ya da şehrin mahallenin bariz 
sorunlarını çözme vaatlerini içeren 
seçim beyannameleri ile halkın kar-
şısına çıktılar.

Elbet bu da bir yöntem ama so-

run haline gelmiş problem çözme 
sonuçta sorunların bizi yönettiği 
bir yöntem olmuyor mu?

Peki, mahalle veya şehrimizdeki 
müstakbel sorunları öngörüp pro-
jeler geliştirilse,  yaşadığımız şehri 
daha yaşanabilir mir mekân haline 
getirilmeye çalışılsa daha yapıcı ve 
geliştirici projeler olmaz mı? Olur 
elbet.

İşte belki de bu yüzden yaşa-
dığımız köy, mahalle, şehir sözüm 
ona modernleşiyor ama insana dair 
özellikler kayboluyor. İnsanlar arası 
iletişim kopuyor. Şehirler ve mahal-
leler beton yığını haline geliyor.

Doğal yaşam düşünülmediği 
için doğal afetler daha çok şehirle-
rimizi talan ediyor.

Şimdi seçim oldu, geçti bugün 
verilen sözlerin yerine getirilmesi 
zamanı.

Verilen vaatlerin projeler haline 
getirilip uygulamaya geçirilme za-
manı.

Tabi ki ona uygun ekiplerin de 
oluşturulma zamanı.

Yoksa ekipler seçim öncesi be-
lirlendi de projeler onlara mı uydu-
rulacak?

Seçmen olarak oyumuzu verdik 

işimiz bitti mi diyoruz, 
yoksa işimiz yeni mi 
başlıyor.

Seçen tercih eden 
biz isek o zaman esas 
sorumluluğumuz yeni 
başlıyor.

Vaatleri takip et-
mek,  uygulamaya 
geçilip geçilmediğini 
izlemek bizim asıl gö-
revimiz değil mi?

Daha geç değil, 
hala vatandaşlar ve içinde ve ya-
kınında olduğumuz sivil toplum 
örgütleri ile şehrin ve mahallemizin 
geleceğine dair güzel projelerle ta-
lepte bulunabiliriz.

Keşke şura ve istişare kültürü-
müzü harekete geçirebilsek…

Mahalle ve şehrimizin sivil top-
lum örgütleri hala şehrin geleceğine 
dair projeler için harekete geçebilir.

Sonuçta seçilenler de bunu dik-
kate alacaktır.

Keşke önce taleplerimiz şekil-
lense ve ona göre seçseydik ama 
seçtik şimdi duruma göre pozisyon 
almalıyız.

Bizler harekete 
geçmezsek şehrin ve 
mahallenin kaynakla-
rını muhakkak belirli 
gruplar ve güçler kendi 
faydalarına kullanacak-
tır.

Bizim adımıza bi-
rilerinden bir şeyler 
beklemek, bu arada 
bizlerin hiçbir şey yap-
maması kadar pasif bir 
yaşam olamaz. 

İrademizi uyuma moduna alır-
sak,  birileri bizim boşluğumuzu 
dolduracaktır.

Eğer irademizi şehir ve mahalle 
yaşamının bir parçası haline getire-
bilirsek o zaman;

Mahalle ve şehirlerimizde bizle-
rin kültürü yaşayabilir.

Şehirlerimiz bizlerin duygu ve 
düşüncelerini yansıtabilir.

Şehirlerimiz doğal yaşamla 
uyumlu olabilir.

Sosyalleşmemizi güçlendirebi-
liriz.

Psikolojik olarak insanlara güç 
veren memleketlerimiz olur.

Şehrimiz ilham veren mekânlar 
haline gelir. Keşif ruhumuz hareke-
te geçer.

Şehrimizi gelecek zamana bir-
likte hazırlarız.

Şehrimizin tarihine imzalarımızı 
atarken gelecek nesillere hazırladı-
ğımız mesajlarımız olur. Yoksa ev-
latlarımız bile bizi unutur.

Şehrimiz sadece kendi içinde 
kendine göre gelişmez ülkemizin ve 
küresel yaşamın da etkin coğrafya-
larından biri haline gelir.

Sadece kendi geleceğimize de-
ğil insanlığa da katkı yapacak proje-
lerin paydaşı oluruz.

Zor mu?
Çok kolay. Mesela hepimizin 

sosyal medyada geçirdiği önemli 
bir zaman var. Bu sürenin az bir 
kısmını şehrimize ve mahallemize 
dair düşünce ve fikirlerimizi şehir 
projelerini harekete geçirici bir şe-
kilde kullansak. Paylaşımlar yap-
sak …

Mesela en az on beş dakikasını 
şehrin yazılı ve görsel basınını ta-
kibe ayırsak oralarda düşünceleri-
mizi paylaşsak yani kısaca şehrin 
sahibi burada mesajını verebilsek; 
düşünelim neler değişir?

Çok şey değişir.
Şehrini takip eden vatandaşla-

rın yöneticileri daha temkinli olur.
Daha bir ciddiyetle halka kulak 

kesilirler.
Şehrin kaynaklarını şahsi çıkar-

ları için kullanmak isteyen güçlere 
cevap olarak;   yöneticilere’’ halka 
ben ne derim’’ düşüncesini vermiş 
oluruz. 

Yani sahip olduğumuz fikir, 
düşünce, irade kalbimizin güzelliği 
şehrimize yansır.

Şehrimizi halk ve insanlık için 
kurumsallaştırmış oluruz.

Çatışmalar azalır hatta yok bile 
olur.

Bugün şehirlerde yanlış ilişki-
ler, yanlış işler vicdanı zedeleyen 
olaylar oluyorsa, şehrimiz büyür-
ken insanlık yok oluyorsa, insana 
dair özellikler şehirde kayboluyor-
sa bu bizlerin yansımasının olma-
masından. Varlığımızı hissettirme-
memizden kaynaklanıyor.

İstediğimiz insan ya da insan-
lar yönetime gelmemiş olabilir.  İs-
tediğimiz insanlar da olabilir.

Her halükarda biz irademizle 
sadece sandıkta değil yaşamın 
merkezinde olmalıyız.

SEÇIMDEN YAŞAMA

haber@konyayenigun.com
TEVFIK OVACIK
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Dün tüm Türkiye 31 Mart Ma-
halli İdareler Genel Seçimleri için 
sandık başına gitti. Vatandaşların 
yanı sıra, siyasi partilerin liderleri ve 
belediye başkanları da oy kullandı. 
Seçimde büyükşehirlerde, sırasıyla 
büyükşehir belediye başkanlığı, be-
lediye başkanlığı, belediye meclisi 
üyeliği ve muhtarlık; diğer illerde, 
sırasıyla belediye başkanlığı, bele-
diye meclisi üyeliği, il genel meclisi 
üyeliği ve muhtarlık seçimlerine ait 
oy pusulalarının sayım ve dökümü 
yapıldı. Oldukça renkli görüntülere 
sahne olan seçimin sonunda halk, 5 
yıl boyunca hizmet verecek olan ye-
rel yöneticilerini seçti.

DÜNYA LIDERLERI SANDIK 
BAŞINDAYDI 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, İstanbul Saffet Çebi Or-
taokulunda, eşi Emine Erdoğan ile 
birlikte oyunu kullandı. Vatandaşlar 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'a yoğun 
ilgi gösterdi. Erdoğan, “Her şeyden 
önce, milletvekili ve cumhurbaşkan-
lığı seçimlerini icra ettik. Şimdi de 
yerel yönetimler seçimini gerçek-
leştirdik. Arka arkaya iki seçim hem 
milletimizi hem bizi yordu. İnşallah 
hayırlı bir netice çıkar. Bu seçim 
ülkemizde yeni bir dönemin baş-
lamasına vesile olacak” ifadelerine 
yer verdi.  Milliyetçi Hareket Partisi 
(MHP) Genel Başkanı Devlet Bah-
çeli, 31 Mart Mahalli İdareler Genel 
Seçimi dolayısıyla oyunu Ankara’nın 
Çankaya ilçesinde bulunan Anıtte-
pe Ortaokulu’nda kullandı. Oyunu 
kullanmasının ardından basın men-
suplarının sorularını cevaplayan 
Bahçeli, yeni yüzyılın mahalli idari 
seçimleri olarak ilk seçimin gerçek-
leştirildiğini ifade ederek, “Bütün 
siyasi partilerimize, onların değerli 
adaylarına başarılar diliyorum. Mil-
letimiz için, devletimiz için hayırlara 
vesile olmasını diliyorum. İnşallah 
çok daha güzel günler, çok daha 

güzel seçimler gerçekleştirilecektir. 
Şimdiden bütün milletimize teşek-
kür ediyorum” değerlendirmesinde 
bulundu. 

TÜRKIYE IÇIN GÜZEL BIR GÜN!
İYİ Parti Genel Başkanı Meral 

Akşener, Mahalli İdareler Genel Se-
çimleri için oy kullandığı Bilkent'teki 
Türkiye Emlak Bankası Ortaokulu'na 
eşiyle gitti. Okul bahçesinde partili-
ler tarafından karşılanan Akşener, 
oy kullanmasının ardından basın 
mensuplarına yaptığı açıklamada, 
"Bana göre partimin hemen hemen 
her bireyi haksızlığa uğradı, çok faz-
la iftiralarla karşı karşıya kaldık. Ama 
bu direnmenin Türkiye açısından, 
siz gençler açısından neye tekabül 
ettiğini bir yıl sonra daha iyi anla-
yacağız." diye konuştu. CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel, oyunu memle-
keti Manisa’da kullandı. Özel, eşi ve 
kızıyla birlikte oyunu kullandıktan 
sonra seçim sonuçları ne olursa ol-
sun vatandaşların sağduyulu olma-
larını istedi. Özel, “Dilimiz döndü-
ğünce kampanyamızı yaptık. Ama 
bundan sonra karar milletin ve hepi-
miz bu karara saygılı olacağız” dedi. 
31 Mart Mahalli İdareler Seçiminde 
oyunu kullanmak için Çankaya ilçe-
sinde bulunan Çankaya Lisesine ge-
len Karamollaoğlu, 1052 numaralı 
sandıkta oyunu kullandı. Demokrasi 
ve Atılım Partisi (DEVA) Genel Baş-

kanı Ali Babacan, oyunu eşiyle bir-
likte Ankara’nın Çankaya ilçesindeki 
Türkiye Emlak Bankası Ortaokulu'n-
da 4624 numaralı sandıkta kullandı. 
Çıkışta basın mensuplarına açıklama 
yapan Babacan, "Bugün gerçekten 
Türkiye için güzel bir gün. Demok-
rasimizin işlediği, böylesine zor bir 
coğrafyada vatandaşlarımızın sandı-
ğa yoğun ilgi gösterdiği bir ülkeyiz. 
Bu da bizi gerçekten mutlu ediyor. 
Bu seçimlerde özellikle sahada illeri 
dolaşırken umutsuz vatandaşımızın 
sayısının çok olduğunu gördüm. 
Yani sanki sandıkta bir şey değiş-
miyor. Oy vererek bir şey değişti-
remiyoruz. Türkiye büyük ve güzel 
bir ülke. Bu büyük ve güzel ülkenin 
çok daha güzel yönetilmesi müm-
kün. Dürüst ve ehil kadrolar tara-
fından yönetildiğinde Türkiye'nin 
bütün sorunlarını aşması mümkün. 
Dolayısıyla ülkemizden asla umudu 
kesmeyelim. Demokrasimize sahip 
çıkalım. Demokrasimize sahip çık-
manın en önemli yolu da sandıkta 
irademizi millet olarak ortaya koy-
mak" diye konuştu. Memleket Partisi 
Genel Başkanı Muharrem İnce ve 
eşi Ülkü İnce, 31 Mart Mahalli İdare-
ler Genel Seçimleri için Ankara'daki 
Yaşamkent Şener Çakmak Anadolu 
Lisesinde 4683 numaralı sandıkta 
oylarını kullandı. Ardından basın 
mensuplarına açıklama yapan İnce, 

“Seçim demokrasilerin düğünüdür. 
Bugün düğün günü fakat bu düğün 
meşru ama adil değil” diye söyledi. 
Yeniden Refah Partisi Genel Başkanı 
Fatih Erbakan ve eşi Beyza Erbakan, 
31 Mart 2024 Mahalli İdareler Ge-
nel Seçimlerinde oy kullanmak için 
Ankara’nın Çankaya ilçesinde bulu-
nan Dr. Binnaz Ege-Dr. Rıdvan Ege 
Anadolu Lisesi'ne geldi. Erbakan çifti 
4491 numaralı sandıkta oylarını kul-
landı. Gelecek Partisi Genel Başkanı 
Ahmet Davutoğlu, İstanbul Nejat 
Sabuncu İlkokulu'ndaki 2274 nu-
maralı sandıkta eşi Sare Davutoğlu 
ile birlikte oyunu kullandı. Eski CHP 
Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğ-
lu, 31 Mart Mahalli İdareler Genel 
Seçimleri için oy kullanacağı Çu-
kurambar Mahallesi'ndeki Arjantin 
İlkokulu'na eşi Selvi Kılıçdaroğlu ile 
gitti. Okul bahçesinde vatandaşlar 
tarafından alkışlarla karşılanan Kılıç-
daroğlu, "4246" numaralı sandığın 
bulunduğu sınıfa girerek, sandık gö-
revlileriyle selamlaştı. 

ISTANBUL IÇIN YARIŞTILAR
AK Parti İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi Başkan Adayı Murat Ku-
rum, İstanbul Kağıthane'de yer alan 
İmece İlkokulu'nda oyunu kullandı. 
Kurum, “3 aydır projelerimizi, ha-
yallerimizi paylaştık. Vatandaşla-
rımızın misafiri olduk, semtlerine 
gittik. Tüm hemşerilerimize ayrı 
ayrı teşekkür ediyorum. Oyumuzu 
kullandık, oğlum Mehmet ilk oyu-
nu kullandı. Oyumuzun ülkemize, 
İstanbul'a, milletimize hayırlı olma-
sını diliyorum. Bugün İstanbul'un 
geleceği adına çok önemli bir karar 
vereceğiz” şeklinde konuşmuştu. İs-
tanbul Büyükşehir Belediye Başkanı 
Ekrem İmamoğlu ve eşi Dilek İma-
moğlu ise yerel seçim için oylarını 
Beylikdüzü’ndeki Emin Yükseloğlu 
Kız Anadolu İmam Hatip Lisesi'nde 
kullandı.
n TUBA KAYA

31 Mart Mahalli İdareler Genel Seçimleri için yaklaşık 61 milyon seçmen oy kullandı. Bunun yanında siyasi partilerin 
liderleri, belediye başkanları ve partilerin belediye başkan adayları da sandık başına giderek, ilk mesajlarını verdiler

Liderler sandık başından mesaj verdi

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan

DEVA Partisi Genel Başkanı Ali Babacan

Saadet Partisi Genel Başkanı Temel Karamollaoğlu

Gelecek Partisi Genel Başkanı Ahmet Davutoğlu

Yeniden Refah Partisi Genel Başkanı Fatih Erbakan

Memleket Partisi Genel Başkanı Muharrem Ince Cumhur Ittifakı IBB Adayı Murat Kurum CHP IBB Adayı Ekrem Imamoğlu

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli CHP Genel Başkanı Özgür Özel Iyi Parti Genel Başkanı Meral Akşener



Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, 31 yerel seçimle-
rinin ardından önemli açıkla-
malar yaptı. Erdoğan, AK Parti 
Genel Merkezi'nde vatandaşlara 
hitap etti. Cumhurbaşkanı Er-
doğan, yerel seçimlerinde ge-
rekli mesajları aldıklarına işaret 
etti. Seçimlerde demokrasinin 
önemine dikkat çeken Erdo-
ğan, “31 Mart seçimlerini de-
mokrasimize yakışır bir şekilde 
tamamladık. Türk demokrasisi 
bir kez daha kendini ispatlamış 
oldu. Milletin iradesi sandıkta 
tecelli eder. Millet siyasetçiye 
mesajını sandıkta iletir. Milletin 
kararını hiçbir baskı ve dayat-
maya alınamaz. Dik duracağız. 
Dikleşmeyeceğiz. 31 Mart bizim 
için bir bitiş değil, aslında bir 
dönem noktasıdır. 31 Mart se-
çimleri Türk milleti sandığı ve-
sile kılarak mesajını ulaştırmış-
tır. Bu seçimin galibi öncelikle 

demokrasidir. Milli iradedir. 85 
milyonun tamamı olmuştur. Ka-
zanan millet olmuştur” dedi. 

ASIL KAZANAN İSE MİLLET
Seçimde kaybedenin olma-

dığını dile getiren Erdoğan, 
asıl kazanın ise demokrasi ve 
millet olduğunu vurgulayarak, 
“Demokratik haklarını kullanan 
herkes kazanmıştır. Bende deli-
ler gibi aşığım sizlere. Bu yolu 
beraber yürüyeceğiz. İradesini 
sandığa yansıtan tüm vatandaş-
larımıza canı gönülden teşekkür 
ediyoruz. Sandık kurullarımıza 
bu saate kadar verdiği emekler-
den dolayı teşekkür ediyorum. 
Seçim sonuçlarının ülkemize 
hayırlı olmasını diliyorum. Son 
22 yılda 18 sandık imtihanını 
başardık. Bundan sonrada ba-
şararak yolumuza devam ede-
ceğiz. Ben sizlere inanıyorum. 
Biz kazanarak yolumuza devam 
edeceğiz. Yerel seçim imtihanın-

dan umduğumuz neticeyi ala-
madık. Bu seçim sınav seçimine 
yoğun bir şekilde hazırlandık. 
Gece gündüz sahadaydık. Uyum 
içerisinde olağan üstü çalıştı 
emek verdi. 52 farklı şehrimi-
zi ziyaret ettim. Mitingler yap-
tık. Halkımla bütünleştim. Her 
olanda bir hayır vardır. Şimdiye 
kadar milletimizin iradesini hep 

takdir ettik” diye konuştu. 
MİLLETİN İRADESİNE 

SAYGI DUYDUK
Erdoğan sözlerinin deva-

mında ise şu ifadelere yer ver-
di, “Milletimizin iradesine hep 
saygı duyduk. Bizde hükümet 
olarak milletimizin oyuyla se-
çilmişleri desteklemeye devam 
edeceğiz. Sandıklar kapanmış 

ve milletimiz kararını vermiş-
tir. Bizde 31 Mart seçimlerini 
analiz edeceğiz. Öz eleştirimizi 
cesaretle yapacağız. Yerel baz-
da gerilemenin sebebini elbet-
te masaya yatıracağız. Gerekli 
adımları atacağız. Her zaman-
kinden daha fazla çalışacağız. 
Milletin iradesini koruyacağız. 
Yanlışlarımızı düzelteceğiz. 
Doğrularımızı artıracağız. Ha-
talarımızı telafi edeceğiz. Önü-
müzde 4,5 yıllık bir süreç var. 
Bu dönemi heba edemeyiz. İkti-
darda 21 yılı tamamladık ve so-
rumluluklarımızın farkındayız. 
Ekonomine orta vadeli progra-
mını kararlılıkla uygulayacağız”,

REFAH SEVİYESİ YÜKSELECEK
Ülkenin huzur ve güven-

liği için mücadele ettiklerini 
kaydeden Erdoğan, “Başarılı 
operasyonlarımız sayesinde te-
rör örgütlerine darbelerimizi 
elbette indireceğiz. Sınırları-

mızda teröristan kurulmasına 
izin vermeyeceğiz. FETÖ’culara 
fırsat vermeyeceğiz. Ülkemizi 
güçlendirmek için hamlelerimi-
zi devam ettireceğiz. Kardeşle-
rim milletimize söz veriyoruz. 
85 milyonun tamamının refah 
seviyesini yükselteceğiz. Zalim-
lerin karşısında dik duracağız. 
Gerçek belediyecilik vizyonu-
nu hayata geçirmeye devam 
edeceğiz. Gönülleri kazanma-
nın yollarını arayacağız. Bugün 
bir kez daha durmak yok, yola 
devam diyoruz. Aşk ile koşan, 
insanı yaşat ki, devlet yaşasın. 
Rabbim yolumuzu açık etsin 
diyorum. 31 Mart seçim so-
nuçlarının ülkemiz ve tüm va-
tandaşlarımıza hayırlı olmasını 
temenni ediyorum. Bir olacağız, 
iri olacağız, diri olacağız, kardeş 
olacağız ve hep birlikte Türkiye 
olacağız”
n SAMET AKTAŞ

Mahalli İdareler Seçimle-
rinde Cumhur İttifakı adayları 
olan Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Uğur İbrahim Altay ve 
merkez 3 ilçe başkanının ye-
niden belediye başkanı seçil-
mesinin ardından AK Parti İl 
Başkanlığı önünde açıklamalar 
gerçekleşti. AK Parti Konya Mil-
letvekilleri Meryem Göka, Meh-
met Baykan, Mustafa Hakan 
Özer, Ziya Altunyaldız, Selman 
Özboyacı, AK Parti İl Başkanı 
Hasan Angı, MHP İl Başkanı 
Remzi Karaarslan, Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur İbrahim 
Altay, Selçuklu Belediye Başka-
nı Ahmet Pekyatırmacı, Karatay 
Belediye Başkanı Hasan Kılca, 
Meram Belediye Başkanı Mus-
tafa Kavuş, AK Parti ve MHP 
ilçe başkanları, kadın ve gençlik 
kolları başkanlarının katıldığı 
açıklamaya Cumhur İttifakı’nı 
destekleyen vatandaşlar da ka-
tılım sağladı. 
‘KONYA, YARINLARI ÇOK DAHA 

GÜZEL BİR ŞEHİR OLACAK’
2 aylık bir seçim çalışması-

nın seçimlerle birlikte son bul-
duğunu anımsatan Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur İbrahim 
Altay, gittikleri her yerde sev-
gi ve muhabbet gördüklerini 
dile getirerek seçimde gayret 

eden Cumhur İttifakı paydaş-
larına teşekkür etti. Demokra-
siye olan inancın tam olduğunu 
vurgulayan Altay, ‘Şimdi yeni 
bir hikaye yazma zamanı’ di-
yerek, “Bugüne kadar olduğu 
gibi bundan sonra da uyumlu 
bir şekilde Konya'nın menfaati-
ne olan her işin arkasında olan 
bir anlayışla hizmet etmeye de-
vam edeceğiz. Konya, yarınları 
çok daha güzel bir şehir olacak. 
Ben buna inanıyorum. Bu ve-
sileyle bize destek olan, oy ve-
ren ve sandık başına gelen tüm 
Konyalılara teşekkür ediyorum. 
İnşallah bu güvene layık olmak 
için gece gündüz demeden ça-
lışacağız. Çaba sarf edeceğiz 
ve 5 yıl boyunca bu mübarek 

şehre hizmet etmek için gayret 
içerisinde olacağız.” ifadelerini 
kullandı. 

 ‘BU ŞEHİR HER ŞEYİN 
EN GÜZELİNE LAYIK’

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan’ın ‘Görevi yeniden 
başlatıyoruz’ sözlerini anımsa-
tan AK Parti İl Başkanı Hasan 
Angı, seçilen belediye başkan-
larına ‘hayırlı olsun’ dedi. Angı, 
görevlerine devam eden aday-
ların durmadan yola devam 
ederken, yeni gelen yetkililerin 
ise bayrağı devralarak ellerin-
den geleni yapacaklarını ifade 
eden Angı, “Bu şehir her şe-
yin en güzeline layık, onun için 
çaba gösteren, gayret gösteren 
herkesten Allah razı olsun. Bazı 

ilçelerimizde diğer partiler bu 
seçimi kazandı ancak biz Cum-
hur İttifakı olarak MHP İl Baş-
kanımızla birlikte ekibiyle sa-
hada tüm milletvekillerimizle, 
bakanlarımızla mahalle mahal-
le sokak sokak dolaştık. Herkesi 
dinledik, milletimizin kararı bu 
şekilde! Bu kararın hayırlı ol-
masını ve şehrimiz ve ülkemiz 
için yeni dönemin hayırlar ge-
tirmesini diliyorum.” diye ko-
nuştu. 

‘YARINDAN İTİBAREN 
ÇALIŞMALARIMIZA BAŞLIYO-

RUZ’
Milli iradeye her daim saygı 

gösterdiklerini bildiren MHP İl 
Başkanı Remzi Karaarslan ise 
Cumhur İttifakı çalışmalarının 
31 ilçede devam ettiğini bildi-
rerek, “Bugün gördük ki halkı-
mız, hemşehrilerimiz farklı par-
tilerden de yana oy kullandılar. 
Hemşehrilerimize her zaman 
saygı duyuyoruz ve Cumhur-
başkanımızın da dediği gibi ya-
rından itibaren çalışmalarımıza 
başlıyoruz. Konya’mız ve ülke-
miz için Allah birlik beraberlik 
versin. Belediyelerimize çalış-
malarında başarılar diliyorum.” 
dedi. 
n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA
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Konya’da resmi olmayan seçim 
sonuçlarına göre AK Parti önde ol-
masına rağmen ilk defa sokaklar 
boş ve sessiz kaldı. Bazıları bunu 
Ramazan ayına yorumlasa da AK 
Parti’nin oy kaybettiği de sebep 
gösterildi Cumhurbaşkanlığı ve 
Milletvekili seçiminin ardından sıra 
belediye seçimlerine geldi. 5 yılda 
bir gerçekleşen Mahalli İdareler Ge-
nel Seçiminde Konya, kendilerine 
hizmet verecek yerel yöneticilerini 
seçmek için sandık başına gitti. Kon-
ya'da seçmenler, yerel seçimlerde 5 
yıl boyunca görev yapacak belediye 
başkanları, il genel ve belediye mec-
lisi üyeleri ile muhtarları seçmek için 
sabahın erken saatlerinden itibaren 

oy vereceği okullara oy kullanmak 
için gitti. Kentte 1 milyon 649 bin 
704 seçmen, 5 bin 365 sandıkta oy 
kullandı. 

KONYA TARİHE İMZA ATTI!
AK Parti’nin kalesi olarak bilinen 

Konya’da her genel ve yerel seçim-
lerde AK Parti önde gittiği için va-
tandaş daha seçim sonuçlanmadan 
sokaklara akın eder, kutlama yapar-
dı. Konya sokakları havai fişekler-
den, konvoylardan geçilmez olurdu. 
Ama bu yerel seçimlerde Konya so-
kakları adeta suskunluğa büründü. 
Öyle ki seçim kutlamalarının en çok 
yapıldığı AK Parti Konya İl Binasında 
bile kutlama havası oluşmadı. 
n TUBA KAYA 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, “Seçim sonuçlarının ülkemize hayırlı olmasını diliyorum. Türk mille-
ti sandığı vesile kılarak mesajını ulaştırmıştır. Yerel seçim imtihanından umduğumuz neticeyi alamadık” dedi

Erdoğan: Gerekli mesajı aldık

Konya’nın menfaati için yeni yolculuk! 

Konya’da beklenen coşku yaşanmadı! 



Liselere Geçiş Sistemi (LGS) kap-
samındaki merkezi sınavla yüzde 
1'lik başarı diliminden öğrenci alan 
ASELSAN Konya Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesine iki modern bilgisa-
yar laboratuvarı ile teknolojik cihaz-
ların yer aldığı atölye kazandırıldı.

Milli Eğitim Bakanlığı ve ASEL-
SAN Konya işbirliğiyle savunma sa-
nayisinin nitelikli iş gücü ihtiyacını 
karşılamak üzere Selçuklu ilçesinde 
2021'de açılan lisede 170 öğrenci 
eğitim görüyor. Profesyonel eğitim 
ve çalışma ortamında öğrenci yetiş-
tiren okul, genç mühendis adaylarına 
yenilikçi çözümler üretebilme yete-
neği kazandırmak için çeşitli proje 
ve uygulamalı eğitim programları 
sunuyor. ASELSAN Konya'nın ortağı 
Konya Savunma Sanayii AŞ, okula 
iki modern bilgisayar laboratuvarı 
ile teknolojik cihazların yer aldığı bir 
atölye kazandırdı. Öğrencilere sa-
vunma sanayisi alanında yetkinlik 
kazandırmak üzere tasarlanan atölye 
ve laboratuvarlarda, üç boyutlu dü-
şünme ve teknik resim okuma bece-
rileri geliştiren program yürütülüyor.

Bu uygulama sayesinde öğrenci-
ler gördükleri bir parçayı veya teknik 
resmi bilgisayar ortamında üç boyut-
lu olarak tasarlayabiliyor. Mühendis 
adaylarının, savunma sanayisinde 
nitelikli eğitim alarak ülkenin gelece-
ğinde etkili olmaları hedefleniyor.

ÖĞRENCİLER UYGULAMALI 
EĞİTİMLE BAŞARIYI YAKALAYACAK

Konya Savunma Sanayii AŞ Yö-

netim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Hıfsı Soydemir, Konya sanayisinin 
teknolojik kabiliyetini bir üst lige çı-
karmak için yatırımlar yaptıklarını 
söyledi. Teknolojinin yanı sıra bilgi 
üretmenin önemine işaret eden Soy-
demir, şöyle konuştu: "Bilgiyi üre-
tecek insan kaynağı için de eğitim 
gerekiyor. ASELSAN'ın ikinci lisesini 
Konya'da kurguladık. ASELSAN Kon-
ya'da, uzun vadede üreteceğimiz o 
entelektüel sermayenin tohumlarını 
çıkaracağımız okulu kurduk. Hem bu 
üniversite-sanayi işbirliği, lise-sanayi 
işbirliğini sağlayabileceğimiz okulu-
muzla, fabrikamızın da çok fazla tec-
rübe aktarımı yapabileceği bir ortam 

geliştirdik. Bunun için burada bazı 
mekanizmaların kurgulanması gere-
kiyordu. Bazı laboratuvarların olma-
sı gerekiyor ki çocuklarımız burada 
kendileri çalışsınlar hem de görerek, 
uygulayarak öğrensinler istedik. Bil-
gisayar laboratuvarının önceliği var. 
Konya Savunma Sanayii AŞ ortakla-
rı olarak ilk oradan başladık. Sanayi 
laboratuvarı, bilgisayar laboratuvarı 
kurulumunu üstlendik."
"ÖĞRENCİLERİMİZİ SEKTÖRDE LİDER 
KONUMA TAŞIMAYI HEDEFLİYORUZ"

İl Milli Eğitim Müdürü Murat 
Yiğit de gençlerin teknoloji ve sa-
vunma sanayisi alanındaki potan-
siyelini en üst düzeye çıkarmak için 

gayret gösterdiklerini belirterek 
şunları kaydetti: "Bu okul, bir eği-
tim kurumu olmanın ötesinde, aynı 
zamanda geleceğin mühendislerini 
ve profesyonellerini yetiştiren bir 
merkez olarak büyük bir değer taşı-
yor. ASELSAN Konya'nın sunduğu 
imkanlar ve birlikte yürüttüğümüz 
projelerle öğrencilerimizi sektörde 
lider konuma taşımayı hedefliyoruz. 
Her bir öğrenci, bizim için ülkemize 
hizmet edecek bir proje olarak de-
ğerlendirilmekte ve bu işbirliği, Tür-
kiye'nin savunma sanayisi alanındaki 
geleceğine ışık tutacak nitelikli insan 
gücünün yetişmesine katkı sağlama-
yı hedeflemektedir." Konya Savunma 
Sanayii AŞ Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Koyuncu da gençlerin teknik 
ve mühendislik alanındaki yetenek-
lerini geliştirmek, savunma sanayi 
sektörüne hazırlamak amacıyla hiz-
met sunmaktan gurur duyduklarını 
dile getirdi.

Yapılan bu yatırımların, öğren-
cilerin gelecekteki başarılarına kat-
kı sağlayacağına inandıklarını ifade 
eden Koyuncu, "Okulumuzun sundu-
ğu eğitim programları ve uygulamalı 
projeler, gençlerimizi sektörün pro-
fesyonelleri olmaya hazırlıyor. Genç 
neslin mesleki gelişimine yönelik bu 
tür işbirliklerine her zaman destek 
veriyoruz ve bu sayede ülkemizin 
savunma sanayi alanında daha güçlü 
bir konuma gelmesine katkı sağla-
mayı amaçlıyoruz." dedi.
n AA

Akşehir’de, okul bahçesin-
de müşahitler arasında çıkan 
kavgada 2 kişi yaralandı. Yeni-
mahalle İstasyon Bulvarı'nda-
ki Nasrettin Hoca İlköğretim 
Okulu bahçesinde, oy kullan-
ma işlemi sürerken iki müşa-
hit arasında tartışma çıktı.

Tartışmanın kavgaya dö-
nüşmesi üzerine Y.K. bıçakla, 

G.A. darbedilerek yaralandı.
İhbar üzerine olay yerine 

polis ve 112 Acil Sağlık ekibi 
sevk edildi. Ambulansla ilçe-
deki özel bir hastaneye kal-
dırılan Y.K'nin hayati tehlike-
sinin bulunmadığı öğrenildi. 
Kavgada darbedilerek yarala-
nan G.A. da ekiplerce hasta-
neye götürüldü.  n AA
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Konya Savunma Sanayii AŞ Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hıfsı Soydemir: "ASELSAN Konya'da, 
uzun vadede üreteceğimiz o entelektüel sermayenin tohumlarını çıkaracağımız okulu kurduk" dedi

Savunma sanayinin
yetenekleri yetişiyor

Müşahitler arasında 
kavga çıktı; 2 yaralı

İkliminin tarıma uygun ve geniş 
arazilere sahip olan Konya il olarak bu 
gün olduğu gibi geçmiş yıllarda da bir 
tarım şehridir. Osmanlı Devleti, kurulu-
şundan itibaren temellerini tarıma da-
yalı olan tımar sisteminin üzerine bina 
etmiştir. Kısaca Tımar sistemi hakkında 
bilgi verelim.

Tımar sistemi, Osmanlı’da devlet 
adına çalışan askerler ve memurlara 
hizmetleri karşılığında maaş vermek ye-
rine, toprak tahsis etmek üzerine kurulu 
bir sistemdir. Sistemin, eski ismi İk-
ta’dır. Tımarlı sipahi olarak adlandırılan 
devlet görevlileri, söz konusu toprakları 
barış döneminde işletir, savaş dönemi 
geldiğinde topraklarında barınan sipa-
hiler ile birlikte savaşa katılır. Bu süreç 
kadı tarafından denetlenir. Bu sayede 
toprak sahibi memurlar ile tımarlı sipa-
hilerin geçimleri karşılanır. Kaynaklara 
göre Selçuklular ve Osmanlı’da uygu-
landığı yönündedir. Bu sistemin temel 
amacı, belli bölgelerdeki kamu arazile-
rinde asayişi ve vergi toplama sorumlu-
luğunu sipahilere bırakmak ve arazilerin 
işleme görevini sipahilere devrederek 
bağlılığı arttırmaktır. Ayrıca bu sistem 
sayesinde Osmanlı sipahi (atlı asker) 
gücünü artırmıştır. Zamanla toprakta 
özel mülkiyete gidilmiş ve tımar siste-
minin kalıntıları ortadan kaldırılmaya 
çalışılmıştır.

20. Yüzyılın başlarında da Türki-
ye’de tarım kesiminde çalışan nüfusun 
genel nüfusa oranının yaklaşık % 68 
olduğu ve bu kesimin geçimlerini ta-
rımdan sağladığı bilinmektedir. Halkın 
büyük bir çoğunluğunun uğraşısı olan 
tarım, 1800’li yılların sonu ve 1900’lü 
yılların başında tam bir durgunluk için-
deydi. Sulama tesislerinin yokluğu yü-
zünden tarım alanları zaman zaman ya 
kuraklıkla kavruluyor ya da sel baskın-
larına maruz kalıyordu. Tarım metotları 
ilkeldi. Yüzyıllardır kullanılan karasaban 
Anadolu’da toprak işlemede kullanılan 
ve modern sayılan tarım aletiydi. Hasat 
metotları da ilkeldi. Gübreleme ise he-
men hemen hiç bilinmemekteydi.   

Demiryolu hatları yapılmadan önce 
köylülerin ürünlerini pazarlara ulaştır-
mak da çok zordu. Konya Vilâyetinin 
ticareti başlıca satışa sunulan ürünleri 

tarım ürünlerine dayanmak-
taydı. Tarım ürünlerinin yurt 
dışı satışlarında ürün nakliye-
sinde özellikle deniz taşımacılığı kulla-
nılmaktaydı. Konya şehir merkezi ile 
Karapınar, Karaman, Bozkır ve diğer 
kazalarının mahsullerinin Silifke’ye nak-
liyesinde yol 50-55 saat sürmekteydi. 
Konya’nın Ereğli, Niğde, Bor ve Aksaray 
kazalarının mahsulü Mersin’e taşımak-
taydı. Beyşehir, Seydişehir kazalarıyla 
Konya Vilâyetine bağlı Hamid Sancağı-
nın Yalvaç, Karaağaç, Eğirdir, Uluborlu 
kazalarıyla Burdur Sancağının Asikara-
ağaç kazalarının mahsulâtı yaklaşık 70 
saat mesafede bulunan Bursa iskelesi-
ne nakledilmekteydi. Vilâyetin hemen 
hemen her yöresinden en uygun nok-
talara yapılan sevkiyatlarda develerden 
istifade edilmekteydi. O yıllarda vilâyet 
dâhilindeki deve sayısı belli sürede nakil 
işi için yeterli olmayıp bu güzergâhlarda 
bulunan yollar da yük arabaları için de 
uygun değildi. Bu nedenlerle köylü de 
fazla üretim yapmak için çaba sarf et-
miyor ancak ailesini geçindirecek kadar 
üretim yapmaktaydı. Konya’da da diğer 
Osmanlı şehirlerinde olduğu gibi ekile-
bilecek arazinin tamamı ekilemiyordu.

Bu problemlerin yaşandığı yıllarda 
o dönemlerde Konya Vilayetinin bazı 
bölgelerinde özellikle ziraat alanlarında 
yoğun olarak çekirge istilası da yaşan-
maktaydı. Çekirge istilası nedeniyle ekili 
araziler ciddi ölçülerde zarar görmekte, 
bu nedenle yeterli ürün alınmadığı gibi 
bazı bölgelerde tohumluk ve yemeklik 
zahire bile bulunamamaktaydı. 1322 
(1904) senesi salnamesinden edinilen 
bilgilere göre, Konya’da ekilebilecek 
arazi 94 milyon dönümdür. Bu 94 mil-
yon dönüm arazinin 13.866.520 (%15) 
dönümü işlenmekte ve bunun da 
6.933.260 (%7) dönümü nadasa bıra-
kılmaktaydı. 73.200.220 (%78) dönüm 
ya bataklık ya da o dönemin şartlarına 
göre ekime elverişli olmayan yerlerden 
oluşmaktaydı. Bu olumsuzluklardan 
dolayı Anadolu’da birçok köylü va-
tandaş elinde bulunan ve işletemediği 
topraklarını da satmaktaydı. Yabancılar 
özellikle demiryolunun tarım ve tica-
reti geliştireceğini tahmin ettiklerinden 
demiryolunun geçtiği yerlerden toprak 

satın almaktaydı. 
Konya Vilâyetinin 

denizden uzak olması, o 
yıllarda demiryolu ve kara 
yolu ulaşımının olma-
ması ve şehrin en yakın 
limana yapılan ürün sev-
kiyatları oldukça masraflı 
ve zahmetli olması ürün 
maliyetini artırdığından 
diğer üretim yerleriyle 
rekabet de edemiyordu.  
Konya’da bulunan İngiliz 
Konsolosu Stewart, 1879 tarihinde 
Konya ile ilgili hazırladığı raporunda da 
Konya vilayetinin batısında çekirge isti-
lasının olduğunu ifade etmektedir. Vilâ-
yet yöneticilerine göre; çekirge istilasına 
uğramış bölgelerde bu çekirgelerin im-
hası gerekmekteydi. Bu karara rağmen 
bu zamana kadar çeşitli teşebbüslerde 
bulunulduğu halde, halk arasında çe-
kirge itlafının caiz olmadığı yönünde bir 
kanaat mevcut olduğundan, yeterince 
başarı sağlanamamıştır. Çekirgeden 
kurtulmak için öncelikle çekirge itlafının 
caiz olduğu yönündeki fetva ahaliye 
duyurularak çekirgenin tohum (yu-
murta) halinde iken yok edilmesi talep 
edilmiştir. Çekirge istilasının görüldüğü 
yıllarda tahıl ambarı olarak bilinen Kon-
ya’dan ise o dönemde devletin buğday 
talebinde bulunmadığı da görülmüş-
tür. Osmanlı Devleti, 20. yüzyıla kadar 
Konya bölgesini tahıl açısından önemli 
bir merkez olarak görmemiştir. Bunun 
başlıca sebebi ise o dönemde Konya 
bölgesinde ekilebilecek arazinin çok an-
cak ekilen arazinin az olmasıdır. Konya 
Ovasının uçsuz bucaksız bozkırlarında 
fazla ekili olmayan alandaki otlaklıkların 
ve çayırlıkların çok fazla olması sebe-
biyle hayvancılık Konya halkının en çok 
uğraştığı alanlardan birisi olmuştur. Bu 
arazilerin birçoğu bataklık sayılırdı, do-
layısıyla tarıma elverişli olmasa da yaz 
aylarında suların çekilmesiyle ortaya 
çıkan otlaklar hayvancılığa elverişli ol-
maktaydı. Öte yandan Konya bölgesi, 
Osmanlı Devleti için hayvancılık alanın-
da bitkisel üretimde olduğu gibi önem-
siz bir bölge değildi bu nedenle Osmanlı 

ordusunun ihtiyacı olan 
atların bir kısmı bu böl-
geden temin edildiğinden 
önemli sayılmaktaydı. 

Hayvancılığın böl-
gede olduğu gibi Konya 
merkezinde de önemi 
büyüktür. Devlet, Konya 
bölgesinde koyun ve ke-
çinin çok bol olduğunu 
bildiği için her yıl Kara-
man eyaletinden 2.000 
koyun talep etmekteydi. 

Bu iki bin koyunun temin edilmesinde 
birinci sırada 404 (%20,2) adetle Ka-
raman kazası ve 335 (%16,75) adetle 
de Konya kazası yer almaktaydı. Tereke 
kayıtlarına göre Konya merkezinde sa-
dece koyun- keçi değil, aynı zamanda 
öküz, inek, camız, at, katır, merkep ve 
deve bulunmaktaydı. 1899 Konya vi-
layet salnamesine göre Konya merkez 
kazada; 492.094 adet koyun, 212.016 
adet tiftik keçisi, 23.205 adet kıl keçisi, 
14.600 adet öküz, 9.970 adet deve, 
4.500 adet eşek, 3.372 adet beygir, 
502 adet manda ve 36 adet de katır 
mevcuttu. Hayvancılığın yetiştiricilik ve 
gelişmişlik modernlik bakımından ta-
rımdan daha iyi olmadığı da görülmek-
tedir. Farklı kaynaklara göre, 20.yüzyılın 
başlarında Osmanlı’nın  çeşitli bölgele-
rinde ortalama büyük baş ineğin canlı 
ağırlığı 100-350 kg, öküzün 400-500 
kg, küçükbaş hayvanın da 15-40 kg 
gelmekteydi. Oysa aynı dönemlerde 
Almanya’da koyunun ağırlığı 50-80 kg 
arası, ineğin ortalama ağırlığı 500-600 
kg arası ve öküzün ise 1000-1250 kg 
arası değişmekteydi. Konya bölgesinde 
inekten yaklaşık 61 kg, öküzden 83 kg 
ve koyundan da yaklaşık 16 kg et alı-
nabiliyordu. Konya bölgesinde tarımda 
kullanılmak üzere büyükbaş hayvanın 
yılda verdiği gübre yaklaşık 1350 kg 
ve küçükbaş hayvanın da yılda verdiği 
gübre yaklaşık 130 kg idi. Fakat bir dö-
nüm toprak için gerekli gübre miktarı 
450 kg idi. Bu yetersizlik nedeniyle tarım 
alanları yeterince gübrelenemiyordu, 
böylece verim de azalıyordu. Ayrıca ge-
nel anlamda söz konusu olan dönemde 

Konya bölgesinde hayvancılık 
sayı olarak da çok gerideydi ve 
hayvan ihtiyacı genelde Erzu-

rum’dan karşılanmaktaydı. Bunun böy-
le olmasında ise 1874 senesinde Konya 
ve çevresinde meydana gelen kıtlığın 
etkisi büyük olmuştur. Verilere göre 2 
milyondan fazla küçükbaş ve çok sayı-
da da büyükbaş hayvan telef olmuştur. 
Kıtlık döneminde binden fazla da insan 
hayatını kaybetmiştir.

Almanya’da tohum başına alınan 
hasıla, yani atılan tohuma karşı alınan 
verim çok daha fazlaydı. 19. yüzyılın 
ilk yarısında bile buğdayda ortalama 
bire 6,0-11,4 ve arpada bire 8,5-16,3 
alınabiliyordu. Anadolu’da ise bu rakam 
ancak 1909 yılında buğdayda bire 5,5 
ve arpada da bire 6,6 seviyesine çıka-
bilmiştir. 

1873 yılında meydana gelen şid-
detli kuraklık sebebiyle mahsul kıt ol-
muştur. Bu yılın Kasım ve Aralık ayların-
da çok fazla yağan sağanak yağmurları, 
kış aylarında yoğun kar yağışını kar-fır-
tınaları takip etmiştir. Köylerde bulunan 
ve zaten az olan un, buğday, arpa ve sa-
man gibi yiyecekler kısa sürede tüken-
miş ve karın yolları kapatması sonucu 
çevreden de yardım alınamamıştır. He-
nüz Konya’ya demiryolu gelmediği için 
halk parasıyla bile zahire tedarik edeme-
miştir. 1873‟te başlayan ve üç yıl süren 
bu kıtlıktan sonra Konya ve çevresinde 
1887 ve 1898 yıllarında da kuraklık ve 
dolayısıyla kıtlık hadiseleri yaşanmıştır. 
1886-1887 yıllarında çok fazla kuraklık 
olması sebebiyle zamanın Konya Valisi 
Mehmet Said Paşa tarafından Dâhili-
ye Nezareti’ne 2 Nisan 1887 tarihli bir 
telgraf çekilerek: “Hamdolsun Nefs-i 
Konya ile Akşehir ve havalisine dahi 
matlub-ı vechile yağmur yağmakta ve 
ziraatın kuraklıktan kurtulmakta olduğu 
ma’ruzdur.” denilerek durum haberdar 
edilmiştir. Ancak o sene bu sevinç fazla 
sürmemiş ve kuraklık sadece Konya ve 
havalisi ile sınırlı kalmamış; Adana’yı, 
Ankara’yı ve Kastamonu’yu da içine 
alan geniş bir alana yayılmıştır. 1898 
yılında meydana gelen kıtlıktan sonra 
Karapınar ve Ereğli köylüsünün tohum-
luk ve yemeklik buğday ihtiyaçları için 
1899 senesinde Ziraat Bankası tarafın-

dan dağıtılan paranın 200 bin Kuruşa 
ulaştığı bilinmektedir. II. Abdülhamid 
Konya’daki bu kıtlıklarla bizzat ilgilen-
miş ve durumu defalarca telgraf vasıta-
sıyla sormuş ve durum hakkında bilgi 
almıştır. Bu kıtlığın ardından, Konya’da 
bir “Kıtlık Komisyonu” kurulmuş ve 
komisyon hasar tespiti yaptıktan sonra 
tohumluk ve yemeklik olmak üzere yak-
laşık 12.500 ton zahireye ihtiyaç duyul-
duğu sonucuna varmıştır. Tüccarlarla 
görüşmeler sonucunda ihtiyaç duyu-
lan zahirenin Suriye’den getirilmesine 
karar verilmiş ve Meclis-i Vükela da 
getirilecek olan bu zahireden gümrük 
almamaya karar vermiştir. Tüccarlara 
verilecek olan toplam 90 bin Lira peşin 
paranın bir kısmını II. Abdülhamid ken-
disi karşılamıştır. Yaklaşık 13.200 ton 
buğday ve un gemilerle Mersin iskele-
sine getirilmiş ve oradan da Konya’ya 
nakledilmiştir. Nakliye için gerekli olan 
30 bin Liranın 5 bin Lirası hayırseverler 
tarafından karşılanmış ve geriye kalan 
25 bin Lirası da yine Meclis-i Vükela‟-
nın kararıyla Teke sancağının 1887 yılı 
aşar gelirlerinden ödenmiştir. Getirilen 
bu kadar buğday Konya halkına dağı-
tılmıştı. Tarlası olmayanlara yiyecekleri 
kadar, tarlası olup da ekini tarlada kav-
rulanlara hem yiyecekleri kadar hem 
de tohumluk, kısmen o sene içerisin-
de yiyecekleri kadar hasat alanlara da 
tohumluk şeklinde pay edilmiştir. O 
günün şartlarında 13.200 ton buğday 
ve unun Mersin iskelesinden Torosları 
aşarak Konya’ya ulaştırılması ne kadar 
sıkıntılı olduğu ilk akla gelen konu olsa 
da asıl düşünülmesi gereken konu dö-
nemin nüfusuna göre 13.000 ton buğ-
daya ihtiyaç duyulacak kadar şiddetli bir 
kıtlığın yaşanmış olmasıdır. 

Görülüyor ki demiryolları yapımı o 
yılların ulaşımında önemli bir yer tut-
makta olduğudur. Ulaşım ve yük taşı-
makta o yıllarda olduğu gibi günümüz-
de de yük taşımada tren ve yolculukta 
da hızlı trenler önemli ulaşım araçlarıdır. 
Arazinin fazla, nüfusun az olduğu yıl-
larda ulaşımın önemli olduğu gerçek, 
ancak günümüzde arazi miktarı o yıllar-
daki gibi fazla değil ve nüfus da fazla o 
nedenle tarım ürünleri üretimi daha da 
önemli hale gelmiştir.

DEMİRYOLU ULAŞIMININ KONYA TARIMINA ETKİLERİ (2)

haber@konyayenigun.com
MEVLÜT MÜLAYİM



Muhammed Esad Çağla

Karatay Müftülüğüne bağlı ola-
rak 2007 yılından bu yana hiz-
metine devam eden Hale Kız 
Kur’an Kursu 200 öğrenci kapa-
sitesi ile Eğitim Öğretim Faali-
yetlerine devam ediyor. Hale Kız 
Kur’an Kursu eğitim faaliyetle-
rine başladığı günden bu yana 
7 bin 500 öğrenci eğitim aldı.  
Hale Kız Kur’an Kursu Yöneticisi 
Zübeyde Çelik, kursları hakkında 
bilgi verdi. 
Öncelikle sizleri tanıyabilir mi-
yiz?
İsmim Zübeyde Çelik, 2010 yılın-
dan beri Karatay Hale Kız Kur’an 
Kursu Yöneticisi olarak görev 
yapmaktayım. 1981 yılında ilk 
defa Çumra ‘da göreve başladım. 
Çumra İmam Hatip Lisesi ve Sel-
çuk Üniversitesi İlahiyat Fakül-
tesinde okudum. Karamanoğlu 
Mehmet Bey Üniversitesinde 
yüksek lisansımı tamamladım. 
Halen Uzman Öğretici olarak gö-
revime devam etmekteyim.
Kursunuz hakkında bilgi verebi-
lir misiniz?
Kursumuz 2007 yılında Diyanet 
İşleri Başkanlığı Karatay Müftü-
lüğü bünyesinde eğitim öğretime 
başlamıştır. 75 Yatılı ve toplamda 
200 öğrenci kapasiteli kursu-
muzda 5 hafız, 4 ihtiyaç odaklı 1 
Kur’an-ı Anlama Temel Öğretim 
Programı (Arapça) sınıfı olmak 
üzere toplamda 10 sınıfımız, ya-
takhane, kütüphane, revir, konfe-
rans salonu, rehber odası, idare, 
öğretmenler odası bulunmak-
tadır. 9 kadrolu, 2 fahri öğretici 
olmak üzere 11 öğretici, 2 aşçı, 2 
temizlik görevlisi, 1 danışma gö-
revlisi, 1 sekreter ve 4 belletmen 
ile eğitim öğretim devam et-
mektedir. Hafızlık sınıflarımızda, 
temel talim ve tecvit bilgilerine 
uygun ezber derslerine ilaveten, 
dini bilgiler dersi ve öğrencilerin 
motivasyon ve sosyal becerilerini 
artırmak amacıyla sosyal etkin-
lik ve rehberlik dersleri de yer 
almaktadır. İhtiyaç odaklı sınıfla-
rımızda Kur’an-ı Kerim okuma, 
anlama, dua ve sure ezberleme-
nin yanı sıra temel dini bilgiler, 
İslam’ın İnanç esasları, ibadetler, 
ahlaki değerler ve Hz. Peygam-
ber (sav)’in örnek hayatı dersleri 
işlenmektedir. Öğrencilerimizin 
Kur’an-ı Kerim ve dini bilgiler 
noktasında temel düzeyde bilgi 

ve beceri kazanmalarını sağla-
mak amaçlanmaktadır. Kur’an-ı 
Anlama Temel Öğretim Progra-
mı (Arapça) sınıfımızda, hafızlık 
eğitimini başarıyla tamamla-
mış öğrencilerin temel düzeyde 
Arapçayı öğrenerek Kur’an’ın 
anlam dünyasına vakıf olmaları-
na katkı sağlamak ve Arapça dil 
becerilerini geliştirmek amacıyla, 
dinleme-konuşma, okuma anla-
ma, yazma dersleri yer almakta-
dır.
Kursunuzda şu ana kadar kaç 
öğrenci eğitim aldı devam eden 
öğrenci sayınız nedir?
Eğitim öğretim faaliyetlerimize 
başladığımız günden beri 7 bin 
600 öğrencimiz eğitim almıştır. 
Kursumuzda şu an hafızlık sınıf-
larımızda 54, ihtiyaç odaklı sınıf-
larımızda 73, Kur’an-ı Anlama 
Temel Öğretim Programımızda 
18 öğrenci olmak üzere genel öğ-
renci sayımız 145’tir. Yaz kursu-
muzda ise ortalama 250 öğrenci 
eğitim görmektedir.
Bünyenizde hafızlık eğitimi alan 
öğrencilere eğitimleri ne şekilde 
sunuyorsunuz?
Kursumuzda Diyanet İşleri Baş-
kanlığı mevzuatı ve müfredatı 
uygulanmaktadır. Hafızlık yap-
mak isteyen öğrencilerimiz ih-
tiyaç odaklı sınıflarda eğitimini 
tamamladıktan sonra Karatay 

İlçe Müftülüğü Hafızlık tespit ve 
takip komisyonu tarafından ye-
terli görülen öğrencilerimiz hafız 
hazırlık sınıfına kaydedilir. Hafız 
hazırlık sınıfında ki öğrencileri-
mizin tashihi huruf, mahreç, te-
cvid ve talim becerileri daha da 
geliştirilerek, bir taraftan da ez-
ber çalışması yaptırılır. 3 dönem 
hafız hazırlık, 6 dönemde hafızlık 
olmak üzere 9 dönemde öğren-
cilerimizin hafızlığını tamamla-
ması beklenir. Bu süreç içerisin-
de öğrenciler Hafızlık Tespit ve 
Takip komisyonu tarafından belli 
aralıklarla takip edilir. Hafızlığa 
başlayan öğrencilerimiz Osman-
lı’dan günümüze kadar gelen 
klasik hafızlık sistemiyle hafız-
lıklarını tamamlarlar.  Hafızlığını 
bitiren öğrenci Hafızlık Tespit 
ve Takip Komisyonu tarafından 
yeterli görüldüğünde Hafızlık 
Tespit Sınavına girerek mezun 
olurlar.
Kursunuzda eğitim alan öğren-
cilere yönelik gerçekleştirdiğiniz 
sosyal ve kültürel faaliyetler ne-
lerdir?
Kursumuzda eğitim alan öğren-
cilerimize yönelik moral ve moti-
vasyon artırıcı faaliyetler düzen-
liyoruz. Bunlar şehir dışı gezileri, 
şehir içi geziler, sinema, müze 
gezileri, tarihi camilerde tanıtı-
cı programlar, kurs içinde farklı 

alanlarda yapılan yarışmalar, özel 
gün ve gecelerde çeşitli etkin-
likler, alanında uzman kişiler ile 
eğitimler, öğrencilerimizin aktif 
katılımlarını sağlamak için eğlen-
celi ve eğitici programlar, pona 
çalışmaları, mezuniyet program-
ları ve taç giyme merasimi gibi 
bir çok alan da faaliyetler yapıl-
maktadır.
Kursunuzun başarıları hakkında 
bilgi verir misiniz?
Kursumuz kuruluşundan beri 
birçok derece elde etmiştir. Bun-
lardan bazıları; 2012 yılı 40 Hadis 
Ezbere okuma il 1.2013 yılı 40 
Hadis Ezbere okuma il 2. 2014 
yılı Kur’an-ı Kerimi Güzel okuma 
ilçe 2.si, 2015 yılı 40 Hadis  Ez-
bere okuma ilçe 2. Si, 2015 yılı 
İstiklal marşı ilçe 2.si, 2015 yılı 
Temel Dini Bilgiler ilçe 1.si 2015 
yılı Hafızlık Sınavı 1.si, 2016 yılı 
Kur’an-ı Kerim Güzel Okuma 
ilçe 3.sü, 2016 yılı Dini Bilgiler 
Yarışması il 3.sü, 2017 yılı Dini 
Bilgiler Yarışması ilçe 2.si, 2020 
yılı Kur’an-ı Kerim’i Yüzünden 
Güzel Okuma İlçe 1.si, 2020 yılı 
Kur’an-ı Kerim’i Yüzünden Güzel 
okuma il 1.si, 2020 yılı Kur’an-ı 
Kerimi Yüzünden Güzel okuma 
Bölge 3.sü, 2021 yılı Kur’an-ı 
Kerimi Yüzünden güzel Okuma 
il 1.si, 2024 yılı 12 Mart İstiklal 
Marşı Kabulü ve Mehmet Akif 

Ersoy’u anma şiir okuma yarış-
ması ilçe1. Ve 2.si.
Hafızlığın önemi hakkında neler 
söylersiniz?
Hafız kelime anlamı olarak “ko-
ruyan” demektir. Bu açıdan 
bakınca Kur’an hafızı Kur’an-ı 
Kerim’in öngördüğü yaşantıyı 
koruyup temsil eden olmalıdır. 
İslam’ın temsili açısından hafızlık 
önemlidir. Tabi burada hafız olan 
kişinin de bu temsil bilincinde 
olması önemlidir. Biz yetiştirdi-
ğimiz hafızlarımıza bu düşünce-
yi aşılamaya önem vermekteyiz. 
Peygamberimiz Sav’ın Kur’an-ı 
Kerimi ezberleyen kişilerin me-
leklerle birlikte bulunduğu ve ha-
fızın kıyamette nurdan bir taçla 
taçlandırılacağına dair müjdeleri 
vb. hadisi şeriflerde, İslam dün-
yasında hafızlığı önemli hale geti-
ren temel etkendir. Ecdadımızda 
hafızlığa büyük önem vermiştir. 
Örneğin, Fatih Sultan Mehmet 
Türbesinde hafızlar kesintisiz 
yaklaşık 400 yıl Kur’an okumuş, 
kutsal emanetlerin Yavuz Sultan 
Selim tarafından İstanbul’a ge-
tirilmesinden Cumhuriyetin ilk 
yıllarına kadar hafızlar kesintisiz 
Kur’an okumuştur. Evliya Çelebi-
de Seyahatnamesinde o dönem-
de (1630’lar) İstanbul’da ki nü-
fusun az olduğu bir dönemde 9 
bin hafız bulunduğunu bunların 

3 bin tanesinin kadın olduğunu 
bildirmiştir.
Türkiye’deki hafızlık çalışmala-
rını nasıl görüyorsunuz? Konya 
bu konuda başarılı mı?
Türkiye de hafızlık müessesi, 
maddi imkanlar ve fiziki imkanlar 
bakımından dünyada ki pek çok 
Müslüman ülkeye göre son dere-
ce iyi durumdadır. Devletimizin 
ve vakıf ve dernekler aracılığıyla 
vatandaşlarımızın destekleriyle, 
kurslarımızda öğrencilerimize 
her türlü imkan sunulabilmekte, 
Diyanet İşleri Başkanlığı bunların 
daha da iyi duruma gelmesi için 
çalışmalar yapmaktadır. Eğitim 
sistemi açısından da hafızların 
ders durumları titizlikle takip 
edilmekte, bu takip Diyanet İşleri 
Başkanlığı Hafızlık Eğitim Komis-
yonu tarafından kayıt altına alın-
maktadır. Ezber Usulü olarak gü-
nümüzde kısa sürede biten farklı 
hafızlık ezber yöntemleri uygu-
lanmakta fakat bizim kursları-
mızda hafızlara dönüşlü-tekrarlı 
klasik sistem uygulanmaktadır. 
Bizim uyguladığımız bu sistem 
daha kalıcı ve kaliteli bir hıfz sağ-
lamaktadır. 
Konya özelinde söyleyecek olur-
sak, şehrimiz bu alanda ülke-
mizde ki en çok hafız yetiştiren, 
başarılı şehirlerden birisidir. Kon-
ya halkı hafızlığa önem verir ve 
kurslarımıza destek olurlar. Şeh-
rimizde hafızlık eğitiminde öğ-
rencilerin hazırlık aşamasından 
başlayarak beceri ve kapasiteleri 
doğrultusunda hocaların eşlik et-
mesiyle yollarını çizmeye başlar-
lar. Talim, tecvid, meharici huruf 
ve tashih-i huruf eğitimleriyle 
birlikte ek ezberleri dediğimiz 
Yasin, Nebe, Mülk, Fetih gibi beli 
süreleri ezberlemeye başlarlar. 
Öğrencilerin bu süreçte hafızlık 
için yeterli olup olmadığına ba-
kılarak, bir üst seviye ve asıl ha-
fızlık sistemi olan dönüşlü ezber 
sistemine geçiş yapmaları sağ-
lanır. Yapılan ezber sayfalar hiç 
bırakılmadan sağlam bir şekilde 
hafızlık eğitimi tamamlanır. Ye-
terli sağlamlığa ulaşan öğrenciler 
başkanlığın hafızlık sınavına gir-
meye hak kazanarak başarı bel-
gelerini alırlar. Kurslarımız gerek 
hocaların tecrübesi gerek köklü 
yapılanmaları sebebiyle velilerin 
1.tercihidir.

75’i yatılı 200 eğitim kapasiteli Hale Kız Kur’an Kursu, hafızlığın yanında Arapça eğitimi de veriyor. Böylece öğren-
cilerin Kur’an-ı Kerim ve dini bilgiler noktasında temel düzeyde bilgi ve beceri kazanmalarını sağlamak amaçlanıyor

7'den 70'e Kur'an yuvası 
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Yaklaşık 1 yıl önce Cumhurbaş-
kanı ve Milletvekili Genel Seçimle-
ri’ni geçiren Türkiye, çok geçme-
den Mahalli İdareler Seçimleri’ne 
gitti. Genel Seçimlerde ‘Yerlilik ve 
millilik’ vurgusu yapan Cumhur 
İttifakı, seçimin ‘Beka’ meselesi 
olduğunu vurgularken, bu se-
çim stratejisi seçmende karşı-
lık bularak Cumhurbaşkanı ve 
Milletvekili Genel Seçimleri’n-
de başarıyı yakalamıştı. Türki-
ye Genel Seçimlerde ekono-
mideki tüm olumsuzluklara 
rağmen Türkiye’nin ‘Be-
ka’sını oylayarak Cumhur 
İttifakı’yla yola devam 
demişti. 

FATURA YEREL
 SEÇİMLERDE KESİLDİ

Cumhurbaşkanı 
ve Milletvekili 
Genel Seçim-
leri’nin ar-
dından 
y a k -
l a ş ı k 
1 yıl 
g e ç -
mesiy-
le birlikte 
Türkiye dün 
Mahalli İdareler 
Seçimleri için sandık 
başına gitti. 2019 yerel 
seçimlerinde Cumhur 
İttifakı Konya’da yakla-
şık yüzde 72 ile Konya 
Büyükşehir’i almıştı. 
28 ilçeyi ise Cum-
hur İttifakı adayları 
kazanırken, Bey-
şehir ve Ereğli’yi 
bağımsız adaylar, 
Tuz lukçu ’yu 
ise CHP ka-
zanmıştı. 
2 0 2 4 
M a -
h a l l i 
İdare ler 
Seçimle-
ri’nde ise 
şaşırtan 
s o n u ç -
lar ortaya 
çıktı. Gaze-
temizin baskıya 
gittiği saatlerde 
kesin olmayan so- n u ç -
lara göre Cumhur İttifakı Büyükşe-

hir Belediye Başkan Adayı Uğur İb-
rahim Altay yüzde 49.56, Yeniden 
Refah Partisi Büyükşehir Belediye 
B a ş k a n Adayı Mehmet Köse-
oğlu ise yüzde 22,74 

oy aldı. Cum-
hur İttifakı 31 

i l -

ç e -
n i n 

17’sini kazanırken, CHP 5 ilçede, 
Yeniden Refah Partisi 4 ilçede, Bü-
yük Birlik Partisi 2 ilçede, 1 ilçede 
ise bağımsız aday kazandı. 

YENİDEN REFAH FAKTÖRÜ
Türkiye’deki genel 

ekonomik sıkıntıların 

Cumhurbaşkanı ve Milletvekili Genel Seçimleri’nde tüm ekonomik olumsuzluklara rağmen seçimi ‘Beka’ meselesi olarak gören seçmen Cum-
hur İttifakı’nı tercih etmişti. Ancak vatandaş faturayı Mahalli İdareler seçimlerinde kesti. Cumhur İttifakı Türkiye genelinde büyük kan kaybetti

Genel seçimde ‘Beka’ diyen 
MERAM KARATAY

KULU

HALKAPINAR

TAŞKENT

KADINHANI

KARAPINAR

HADİM

SEYDİŞEHİR

ILGIN

YALIHÜYÜK

GÜNEYSINIR

SARAYÖNÜ

HÜYÜK

TUZLUKÇU

YUNAK

Kesin olmayan sonuçlara göre 2019 yerel seçimlerinde 28 ilçeyi alan Cumhur İttifakı’nın bu seçimlerde aldığı ilçe 17’ye düştü. Cumhur 
İttifakı Cihanbeyli’yi, Çeltik’i, Akşehir’i, Doğanhisar’ı, Hüyük’ü, Seydişehir’i, Emirgazi’yi, Yalıhüyük’ü, Bozkır’ı, Halkapınar’ı, Ereğli’yi kaybetti

Türkiye ‘Yerel’de fatura kesti!

y a n s ı d ı ğ ı 
2024 Ma-
halli İdareler 

Seçimle-
ri ’nde 

Ye-

n i -
den Refah Partisi AK 

Parti’ye alternatif olarak 
seçmenin önüne geldi. Se-

çimlerden önce Yeniden Refah 
Partisi’nin birçok şehirde ciddi oy 
oranları alacağı konuşuluyordu. 

Tahminler seçimde kendini göster-

di hatta şaşırtan sonuçlar da ortaya 
çıktı. Buna göre Yeniden Refah Par-
tisi Konya’da Büyükşehir Belediye 
Başkanlığı’nda ikinci parti, 4 ilçede 
birinci parti, birçok ilçede ise ikinci 
parti olarak seçimden çıkmayı ba-
şardı. Yeniden Refah Partisi; Doğan-
hisar, Çumra, Yalıhüyük ve Emirga-
zi’de birinci parti çıktı. 
KONYA’DA CHP DE BAŞARI GÖSTERDİ

Konya’da CHP’nin de ilçelerde 
başarılı olduğu bir seçim yaşandı. 
2019 yılında sadece Tuzlukçu’yu 
alan CHP, kazandığı ilçe sayısını 5’e 
çıkardı. CHP; Cihanbeyli, Tuzlukçu, 
Akşehir, Seydişehir, Ereğli ilçelerin-
de kazanan parti oldu. 

BÜYÜK BİRLİK PARTİSİ
 DE 2 İLÇE ALDI

Konya’da şaşırtan bir diğer par-
ti Büyük Birlik Partisi oldu. Büyük 
Birlik Partisi 2019 Mahalli İdareler 
Seçimleri’nde Konya’da hiç beledi-
ye başkanı çıkaramamasına rağmen 
2024 seçimlerinde 2 ilçeyi kazandı. 
Bozkır ve Halkapınar ilçelerini Bü-
yük Birlik Partisi kazanırken, bura-
larda adayların belirleyici rol üstlen-
diği belirtiliyor. 

CUMHUR İTTİFAKI TÜRKİYE 
GENELİNDE BÜYÜK KAN KAYBETTİ

AK Parti ve MHP’nin oluştur-
duğu Cum- h u r 
İttifakı 

Türkiye ge-
nelinde büyük bir kan 
kaybetti. 2019 Mahalli İdare-
ler Seçimleri de dahil olmak üzere 
20 yıldır Ege ve Akdeniz kıyılarına 
sıkışan CHP’nin 2024 Mahalli İdare-
ler Seçimleri’nde Anadolu’daki etki-
sini artırdığı görülüyor. CHP özellik-

le AK Parti’nin kalesi olarak görülen 
Orta Anadolu bölgesindeki birçok ili 
alarak, Cumhur İttifakı’na kan kay-
bettirdi. Bu tabloya göre Türkiye ge-
nelinde 20 yıldır birinci parti çıkan 
AK Parti, ikinci parti konumuna düş-
tü. Buna göre CHP yüzde 37,21, AK 
Parti yüzde 36,33, DEM Parti yüzde 
5,90, Yeniden Refah Partisi yüzde 
5,70, MHP yüzde 4,34, İyi Parti yüz-
de 3,54 oy aldı. 

CUMHUR DEPREM BÖLGESİNDE 
İSTEDİĞİNİ BULAMADI

Türkiye’yi yasa boğan Kahra-
manmaraş depremlerinin ardından 
özellikle Hatay’ın CHP’li Büyükşehir 
Belediye Başkanı’na tepkiler olmuş-
tu. Depremin ardından Cumhur İt-
tifakı deprem bölgesinde şehirlerde 
özel bir seçim çalışması yürütmüştü. 
Ancak Cumhur İttifakı deprem böl-
gesinde beklediği sonucu alamadı. 

İSTANBUL VE ANKARA’DA SONUÇ 
DEĞİŞMEDİ

Cumhur İttifakı yine Türkiye’nin 
en önemli iki metropol şehri olan İs-
tanbul ve Ankara’da özel seçim ça-
lışması yürütmüştü. Özellikle İstan-
bul’da kentsel dönüşüm ve deprem 
başlığıyla seçim stratejisi belirlenir-
ken, mevcut Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ekrem İmamoğlu’nun kar-
şısına Cumhur İttifakı Çevre, Şehir-
cilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı 

döneminde başarılı çalışmalara 
imza atan Murat Kurum’u aday 

olarak göstermişti. Kurum İs-
tanbul’u kazanacağı bek-

lentilerini artırmasına 
rağmen İmamoğlu 

seçimi göğüsle-
yen isim oldu. 

Yine Başkent 
Ankara’da 

Cumhur 
İ t t i f a -
kı adayı 
T u r g u t 
A l t ınok , 
Mansur 
Yavaş’a 

ka r ş ı 
b a -
şa-
r ı 

göstereme-
di. 
n ABDULLAH  AKİF SOLAK
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Gazetimizin baskıya gittiği andan itibaren açıklanan sonuçlar



Yedi Hilal Konya Şubesi Mevlana Meydanında "Medine usulü iftar" programı düzenledi. Yer sofrasının paylaşıl-
dığı iftarda konuşan Yedi Hilal Konya Şube Başkanı Muhammet Mustafa Nokta, katılımın her yıl arttığını söyledi 

Yedi Hilal’den Medine usulü iftar 
Yedi Hilal Konya Şubesi, 

Mevlana Meydanında "Medine 
usulü iftar" programı düzenledi.  
Yer sofrasını paylaşan katılım-
cılar, Kur'an-ı Kerim tilavetiy-
le başlayan programda ezanın 
okunmasıyla hep birlikte oruç 
açtı. Programa, Yedi Hilal Der-
neği Genel Başkanı Samet Pa-
çacı, Yedi Hilal Konya İl Başkanı 
Muhammet Mustafa Nokta, AK 
Parti Konya Eski Milletvekili Ah-
met Sorgun, ile dernek üyeleri-
nin aileleri ve davetliler katıldı. 
Nokta, burada yaptığı konuş-
mada, geleneksel hale getirilen 
iftar programına katılımın her 
yıl arttığını söyledi. Ramazan 
ayının gelmesini her yıl büyük 
bir coşkuyla beklediklerini be-
lirten Nokta, şunları kaydetti; 
"Yedi Hilal; Hayaliyle avundu-
ğumuz; doğmasını dört gözle 
beklediğimiz bir gençlik için 

çıktı yola... İlke sahibi, prensip 
sahibi bir gençlik... Başıboş ge-
zen, tozan, azan, ezen, bozan bir 
gençlik değil; okuyan-yazan, dü-
şünen-sezen bir gençlik... Popü-
lizm peşinde, haz peşinde; ideal-
siz, hedefsiz, amaçsız bir gençlik 
değil yani. Dünyadaki varlığını 
"imtihan" ile anlamlandırmış, 
ebedi bir hayatın kendisini bek-
lediğini kavrayan... "Boynuzsuz 
koçun boynuzlu koçtan hakkını 
alacağı" hesap gününe inanan... 
Nefsin tuzaklarına karşı 'nefis 
tezkiyesinden - kalp tasfiyesin-
den' haberdar... İslam'ı kupkuru 

bir ideolojiye indirgemeyen; Ba-
tılı bir akılla İslam'ı yorumlama-
ya kalkışmayan... İslam'ın özü-
nün 'samimiyet/ihlâs' olduğunu 
bilen... Gösteriş yapmayan, şov 
yapmayan; adımlarını, insanlar 
görsün / bilsin diye değil; 'Allah 
görüyor' şuuruyla atan; yüce 
bir ahlaka sahip... Kudüs'ün an-
lamını bilen; Bağdat'ın, Şam'ın 
ne demek olduğunu anlayan; 
İstanbul'u, Diyarbakır'ı bırak-
mayan; Endülüs'ü unutmayan... 
Emperyalizme karşı 'siyasal mü-
cadele' bilinci taşıyan... Ama da-
vası kuru bir cihangirlik davası 

olmayan; İla’yı Kelimetullah için 
yaşayan bir gençlik... Asıl büyük 
inkılâbı, kendi nefsine karşı yap-
ması gerektiğini bilen... Yani kü-
çük cihattan da büyük cihattan 
da haberdar... Efendimiz Aley-
hisselam’ın, gündüz kalkıp küfre 
ve zulme karşı cihat yaptığını; 
gece kalkıp teheccüd kıldığını, 
gözyaşlarıyla Rabbi'ni zikretti-
ğini bilen; çift kanatlı, kudret 
ve hikmet kanatlarına sahip bir 
genç... Rabbim’den bizleri bu 
güzel sofranın nicelerinde bu-
luşturmasını niyaz ederim." Yedi 
Hilal Derneği Genel Başkanı 
Samet Paçacı, iftar programın 
hazırlanmasında emeği geçen-
lere teşekkür ederek hayırlı ra-
mazanlar diledi.  İftar programı, 
edilen duaların ardından camide 
akşam namazının kılınmasıyla 
son buldu.
n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

KİMSEV Korumaya Muhtaç 
ve Kimsesiz Çocuklar Vakfı Yö-
netim Kurulu tarafından her yıl 
geleneksel olarak düzenlenen 
iftar yemeğinde kimsesiz çocuk-
lar ile vakıf gönüllüsü yardımse-
ver işadamları iftar yemeğinde 
biraraya geldi.

Ev sahipliğini Bayır Otel’in 
üstlendiği KİMSEV iftar yeme-
ğine Vakıf Yöneticileri, Vakıf 
Gönüllüsü Konyalı işadamları, 
Vakıf öğretmenleri ve kimsesiz 
çocuklar katıldı.

KİMSEV Yönetim Kurulu 
Başkanı Tevfik Fikret Karaman, 
vakfın 27 yıllık bir geçmişe sahip 
olduğunu anımsattı. Vakfın ku-
rulduğu günden buyana önemli 
faaliyetler yürüttüğünü anlatan 
Karaman şunları aktardı; “Vakfı-
mız korunmaya, bakıma, yardı-
ma muhtaç kimsesiz çocukların 

korunması eğitilerek topluma 
kazandırılması, millî ve manevi 
değerlere sahip olarak yetiştiril-
mesi, Türkiye’nin ilmi, iktisadi, 
içtimai ve kültürel kalkınmasına 
yardımcı olması gayesi ile kurul-
muş ve hizmetini sürdürmeye 
devam etmektedir. Yurdumuz-
da kalan çocuklarımızın çeşitli 
okullarda eğitim ve öğretim 
hayatına devam etmeleri sağ-
lanmaktadır.  Vakfımız gönüllü 
ve yardım sever Konyalı işa-
damlarımızın desteği ile sokak-

larımızda yoksulluk ve ilgisizlik 
yüzünden suça itilen istismar 
edilen. Yardıma, ilgiye muhtaç 
her çocuğa sevgiyle uzanan el 
olmanın gayreti içerisinde olu-
yor ve olmaya devam edeceğiz. 
Değerli gençlerimiz sizlerden 
KİMSEV Vakfı olarak özel bir 
ricamız olacak. Bugün sizlere 
sunulan imkânların kıymetini 
bilip ülkemizin ve milletimiz için 
kendinizi faydalı bir birey olarak 
yetiştirme noktasında gayret 
göstermenizi istiyoruz. Bu iftar 
programının düzenlenmesinde 
bize ev sahipliği yapan başta 
Mustafa Bayır olmak üzere Ba-
yır ailesine, katılımlarından do-
layı hayır sever Konyalı işadam-
larına ve vakıfımız öğretmen ve 
öğrencilerimize KİMSEV olarak 
teşekkür ediyorum.” dedi.
 n HABER MERKEZİ

Konya Diş Hekimleri 
Odası üyeleri Geleneksel 
İftar Programında bir ara-
ya geldi. Bayır Diamond 
Hotel’de düzenlenen iftar 
programına Konya Diş He-
kimleri Odası Başkanı Dt. 
Mete Algen, Konya Tabip 
Odası Başkanı Prof. Dr. Ba-
hadır Öztürk, Konya Vete-
riner Hekimler Odası Baş-
kanı Mesut Koçak, 5. Bölge 
Konya Eczacı Odası Başka-
nı Uzm. Ecz. Ahmet Hakan 
Koru, dekanlar ve Diş He-
kimleri odası üyeleri katıldı. 
İftar programında konuşan 
Konya Diş Hekimleri Oda-
sı Başkanı Dt. Mete Algen, 
birlik ve beraberlik vurgu-
suna dikkat çekerek, “Pan-
demi ve depremler gösterdi 
ki birlik ve beraberliğimize 

daha çok önem vermemiz 
gerekiyor. Daha çok bir ara-
da olmamız daha çok kar-
deşlik ruhu içinde hareket 
etmemiz gerekiyor. Bu bir-
lik ve beraberlik ruhuyla 
Bugün burada 550-600 kişi-
nin olması bizleri ziyadesiy-
le mutlu etmiştir. İnşallah 
nice ramazanlara ve nice 
organizasyonlara hep birlik-
te sağlık ve afiyetle birlik ve 

beraberlikle kavuşmayı dili-
yorum. Sevgili meslektaşla-
rım biliyorsunuz önümüzde 
20. Dönem için seçimler 
var. Öncelikle Demokra-
tik bir ortamda, birleştirici, 
samimi, eğlenceli mesle-
ğimizin onuruna yakışan 
mesleğimizin ve hepimizin 
kazanacağı güzel bir seçim 
süreci diliyorum. Yönetim 
adayları olarak hepinizi san-
dığa davet ediyoruz. Tekrar 
tüm meslektaşlarımı değerli 
ailelerini ve sevgi saygı ve 
muhabbetle selamlıyorum.” 
ifadelerini kullandı. Konuş-
maların ardından Konya Diş 
Hekimleri Odası Yönetim 
Kurulu ve diğer organların-
da görev alan Diş Hekimle-
rine plaket takdim edildi.
 n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

KİMSEV, hayırseverlerle buluştu Diş hekimleri iftar programında

Samet Paçacı Muhammet Mustafa Nokta



Mustafa Güden

Elektrik Mühendisi olmanın 
ötesinde zulmün yürek yaktığı 
Türk dünyasına kayıtsız kalma-
yıp yardıma koşan bir aktivist 
olan Muammer Yavuz ile gerek 
Konya ve Ankara’da, gerekse 
Türk dünyasında yaşanan ve 
içinde bulunduğu olayları ko-
nuştuk. Deniz Gezmiş ve ar-
kadaşlarının Konya’da miting 
yapacağının duyulması üzeri-
ne başlayan Konya Olaylarının 
nasıl başlayıp devam ettiğini, 
Ankara’da Yüksekokul öğren-
cisiyken içinde olduğu öğrenci 
olaylarını bir bir anlatan Yavuz, 
Türk Cumhuriyetlerinde başla-
yan, Batı Trakya, Bosna Hersek, 
Irak ve Suriye ile devam eden 
Uluslararası faaliyetlerini de ilk 
kez anlattı.
Siz kısaca tanıyabilir miyiz?
Bozkır’a bağlı Kovanlık köyün-
de 01.05.1950 tarihinde doğ-
dum. Ben küçük yaşlardayken 
Konya’ya taşındık ve Ayma-
nas’ta oturduk.  İlkokula Hacı-
fettah mezarlığının oradaki 14 
Mayıs ilkokulunda başladım. 
İkinci sınıfta, mahallemize ya-
pılan Zafer İlkokuluna geçtim 
ve buradan mezun oldum. Son-
ra Kur’an kursuna gittim. Ho-
camız Sivaslı Kurra Topal Hoca 
idi. İmam Hatip Ortaokulunun 
beşinci sınıfında sporcularla 
birlikte Endüstri Meslek Lise-
sine geçtim ve Elektrik Bölü-
münü bitirdim. Ankara Devlet 
Mimarlık Mühendislik Aka-
demisi Elektrik Mühendisliği 
Bölümünden 1977’de mezun 
oldum.
Gençlik hareketleriyle ne za-
man ve ne vesileyle tanıştınız?
Biz 68 kuşağıyız. 1960 yılında 
Aziziye camiinin oradaki Üzüm 
pazarında babam üzüm, kayısı 
kurusu, helva, pekmez satar, 
biz de oralarda bulunurduk. 
Kemal Yaman dayım hafızdı. 
Bir gün Aziziye’den namazdan 
çıkınca, “Saidi Nursi Konya’ya 
geliyormuş” dedi.  Kardeşi Ab-
dülmecid Ünlükul’un Mevlâna 
civarında evi vardı, biz bisiklet-
le evin oraya gittik. Atlı polisler 
evin etrafını çevirmişlerdi. Bi-
raz sonra Saidi Nursi bir Chev-
rolet marka araba ile geldi. Bir 
elini camdan dışarı çıkarmıştı. 
Arabadan inip hemen eve gir-
di ama çok durmadan çıktı. O 
sırada ben yanına koşup araba-
nın açık olan sağ arka camından 
çıkardığı elini öptüm. Araba 
beklemeden hemen uzaklaştı. 
Buradan Şanlıurfa’ya gittiğini 
söylediler. Aradan çok zaman 
geçmedi, Saidi Nursi’nin öldü-
rüldüğü haberi yayıldı.

O dönem yasaklı zihniyetler 
dönemiydi. Polislerle ilk karşı-
laşmamız böyle olmuştu. İmam 
Hatip öğrencisi olduğumuz yıl-
larda da gençlik hareketlerine 
dâhil olduk.
Dedem Abdullah Efendi Meda-
ris-i Islah’ta görev yapmış bir 
medrese hocasıydı. Medrese 
İplikçi Camiinin karşısınday-
mış. Romanya Galiçya Cephe-
sinde ve Kafkas İslam Ordusun-
da da savaşmış. Yaz aylarında 
da Uzunharmanlar’daki evinde 
bizi okuturdu. Mesela, Kon-
ya’nın meşhur hocalarından 
Hasan Hüseyin Varol Efendi de-
deme okumaya gelirdi. Dayım 
Kemal Yaman da Yüksek İslâm 
Enstitüsü’nün bir nevi misafir-
hanesi gibi olan dedemin bu 
küçük evinde arkadaşlarıyla 
okumalar yapar, notlar alırlardı. 
Amerika, Rusya, İngiltere gibi 
Süper devletlerle ilgili haberleri 
birisi okurken diğerleri not alır,  
bunları zarflar halinde tasnif 
ederler, okudukları kitapların 
özetlerini de yazıp ilgili zarfa 
koyarlardı.
Bu okumalara katılanlar son-
raki dönemde Mücadele Birli-
ğini kurdular ama anlattığım 
dönemde herhangi bir teşek-
külleri yoktu. Ben de onlara su 
dağıtır, konuşmalarını heye-
canla dinlerdim. Komünizmi, 
kapitalizmi, siyonizmi; Türk 
dünyasıyla ilgili görüşlerini an-
latırlardı. Bilhassa Fransa’da 
kaynaklanan Kızıl Rudi adlı Ko-
münist ve Yahudi sol hareketle-
ri mütalaa ederlerdi. Kızıl Rudi 
19. Yüzyılın ilk gençlik hareke-
tiydi ve Danıel Combendit adlı 
komünist Lider öncülüğünde 
başlamıştı. Türkiye’de de Fikir 
Kulüpleri Federasyonu (FKF), 
Dev-Genç, Dev-Sol, Doğu Dev-
rim Ocakları gibi oluşumlarla 
sol hareketler İstanbul ve An-
kara’da başlamıştı. Konya’da o 
dönem sağ cenahta sadece Ko-
münizmle Mücadele Derneği, 
sol cenahta da Türkiye Öğret-
menler Sendikası (TÖS) vardı. 
Dayım ve o arkadaşları sonra 
Mücadele Birliğini kurdular. 

Mücadele Birliği neler yapıyor-
du?
Konya’da kültürel faaliyetler, 
komünizme ve siyonizme kar-
şı milleti uyarma seminer ile 
konferanslar yapıyordu. Konya 
Belediyesinin alt katında sergi 
salonu vardı. Mücadele Birliği 
de orada komünistlerin Türkis-
tan’da uyguladığı vahşeti gös-
teren sergiler açtı. Türkistan, 
Ayasofya ve Kıbrıs mitingleri 
yaptı. “Ortak Pazara Hayır” mi-
tingi yaptılar. 
Mücadele Birliğinin de kuruldu-
ğu bu dönemde biz İmam Ha-
tip talebesiyken Ankara Sanat 
Tiyatrosu Konya’da “Hülleci” 
adlı bir piyes oynamak istedi. 
İmam Hatip Okulunda hoca-
mız Hacı Ali Kap bizi toplayıp, 
kitaplık salonunda sergilenecek 
oyun hakkında bilgi verdi. An-
laşılan, Ankara Sanat Tiyatro-
sunun amacı Konya’yı karıştır-
maktı. Durumdan vazife çıkarıp 
oyundan bir saat önce tiyatroyu 
basarak oyuna dair afişleri yır-
tıp, sahneyi dağıttık. Hatta şaşı 
gözlü imam rolünü oynayacak 
oyuncuyu tartaklayıp arka du-
vardan atlayarak kaçtık. Gazi 
Lisesinin arkasında toplandık 
ve ertesi güne dair plan yapıp, 
üç gün okula gitmemeye karar 
verdik. Gençlik hareketlerimiz 
böyle başladı.
Daha sonraki yıllarda Konya 
olayları başladı. İstanbul’dan 
gelen Dev-Gençliler Konya’da 
miting yapmak istiyordu. Altın-
cı Filo hadiseleriyle ilgili bildiri-
ler dağıtıyorlardı. Dev-Genç’in 
Türkiye’de ilk mitingi Konya’da 
yapmak istemesi de manidardı. 
O günlerde İstanbul’da, Taş-
kentli Vedat Demircioğlu adlı 
bir öğrenci Gümüşsuyu Yur-
dunun ikinci katından aşağı 
atılarak katledilmişti. Solcu biri 
değildi ama onu istismar etmek 
istiyorlardı. Hatta devlet cena-
zeyi onlara vermeden Taşkent’e 
getirip defnetmişti.
Dev-Genç bu cenazeyi istis-
mar ederek Altıncı Filoya karşı 
Konya’da miting yapacağı gün 
Mücadele Birliği de, “Milletim 

uyan, tahriklere kapılma” diye 
bir bildiri dağıttı. Alaaddin Cad-
desinin bir tarafında Mücadele 
Birliği mensupları, diğer ta-
rafında devrimciler bildiri da-
ğıtıyordu. Hatta Dev-Genç’in 
liderleri Konya’da ve Bozkır’ın 
Çağlayan köyünde toplantı yap-
mış. Çağlayan’daki toplantıya 
Deniz Gezmiş ve arkadaşlarının 
da geldiği söylendi ama doğru 
mu, bilmiyoruz. Konya ile birlik-
te Bozkır’da ve Çağlayan’da da 
miting yapacaklardı. Mücadele 
Birliği yöneticileri, Dev-Genç’in 
bu mitinglerinin yapılmaması 
için Valiliğe ve Kaymakamlığa 
dilekçe verdi. Bu girişimler sa-
yesinde Dev-Genç’in Konya ve 
Bozkır mitingleri iptal oldu.
Biz bu mitingin yapılmaması 
için harekete geçtik. Kısa adı 
TÖS olan Türkiye Öğretmenler 
Sendikasının önünde karga-
şa başlayınca, meşhur Hayat 
Tostçusu Mustafa amca elinde 
bıçakla dışarı çıkıp bizi koru-
maya çalıştı. Ben, onun zarar 
görmesini engellemek için elin-
deki bıçağı alıp dükkâna attım. 
O gün TÖS’ün camları kırıldı. 
Dev-Gençliler Kırmızı Kütüp-
haneye kaçınca oranın da cam-
ları indirildi. Devrim Kütüpha-
nesi de oradaydı, orası da zarar 
gördü.
Dev-Gençliler kaçtıkça biz ko-
valadık. Türkiye İşçi Partisinin 
teşkilat binası Karaman Cadde-
sindeydi. Oraya kaçanların da 
peşine düştük. Parti binası epey 
zarar gördü. İçerideki orak-çe-
kiçli bayrakları dışarı çıkarıp 
yaktık.
Alaaddin Tepesindeki Torans 
Restaurant masonların, lions 
kulübünündü. Burası taşlandı 
camlar indirildi. Burada gözal-
tına alınanlar oldu. Sonra Vali-
lik önünde toplanıp, gözaltına 
alınanların salınmaları için nü-
mayiş yaptık. Karakol, Valiliğin 
girişindeydi. Arkadaşlarımız 
bırakıldıktan sonra, grup ge-
nelevi yakmaya yürüdü. Bu 
sırada jandarma genelevi ko-
rumaya almış. Biz geneleve 
doğru yürürken millet sokağa 

inince herkesin bizi destekle-
diğini zannetmiştik ama meğer 
Konya’da deprem olmuş da biz 
kendi gürültümüzden fark ede-
memişiz. Sokağa inenler dep-
remden kaçıyormuş. Depremin 
etkisiyle elektrikler de kesildi.
Bu hadiseler Mücadele Birliği-
nin teşvikiyle mi başladı?
Hayır. Hatta İrfan Küçükköy ve 
Necmettin Erişen, Avukat Meh-
met Ali Uz, Doktor deli Ahmet 
gibi bazı abiler olaylar devam 
ederken gelip bizi sakinleştir-
meye çalıştı. “Yapmayın, etme-
yin. Konya’nın adını kötüleme-
yin” diye telkinde bulundular.
Bu olaylar yüzünden İmam Ha-
tipten kovulan otuz kadar öğ-
renciden biri de bendim. Bunla-
rın çoğu sporcuydu. Ben Sanat 
Okulunun Elektrik Bölümüne 
geçtim. Aramızda boksörler, 
güreşçiler vardı. Sanat Okulu-
nun Beden Eğitimi Öğretmeni 
Ali Esen de bizim nakledilme-
mizi temin ederek, bir anlam-
da sahiplendi. Hatta bizim için 
okulda öğle yemeği bile çıkar-
dı. Aramızda, Lâdikli Ahmet 
Ağa’nın şu anda halifesi olan 
boksör Mehmet Elma arkadaşı-
mız da vardı.
Amerika’nın meşhur Altıncı 
Filosu Türkiye’yi karıştırmak 
üzere 1969’da ikinci kere Tür-
kiye’ye gelmek istedi. Bunun 
üzerine Deniz Gezmiş liderli-
ğindeki solcular yine hareket-
lendiler. Bugün gazetesinin 
sahibi Mehmet Şevkete Eygi, 
“Namaza Çağrı” “Kızılları Boğ-
mak İçin Büyük Cihada Çağrı” 
gibi manşetlerle Milleti Dolma-
bahçe Camiine topladı. Cemaat 
camiye sığmadı ve Kıble Deniz 
yönündeydi, karşıda da gemiler 
duruyordu. Sol gazeteler bu gö-
rüntüyü “Müslümanlar altıncı 
filoya secde etti” diye istismar 
etti. Biz de Konya’da bu olaylara 
karşı tekrar, “Uyanık olmalıyız” 
diye arkadaşlarımızı ve çevre-
mizi sakinleştirdik.
Mücadele Birliği Konya’da daha 
ziyade seminerler yapıyordu. 
Konya’nın başhafızlarından 
olan dayım Kemal Yaman’da 

Mücadele Birliğinin kurucula-
rındandı.
Sonraki yıllarda Batı Trakya 
Müftüsü olan İbrahim Şerif de 
sizinle miydi?
İbrahim Şerif bir grup arkada-
şıyla birlikte Konya İmam Hatip 
Okulunda tahsil gördü. Biz de 
okul arkadaşımız olan İbrahim 
Şerif ile ilgilendik. Batı Trak-
ya’dan gelip İmam Hatip’te 
okuyan on öğrenci Cıvıloğlu 
Yurdunda kalıyordu. Hatta bazı 
öğretmenler, “Bunlar Yunan 
casusu olabilir, ilgilenmeyin” 
diye telkinde bulunuyordu ama 
biz, “14-15 yaşındaki çocuktan 
casus mu olur?” deyip hocala-
rı dinlemedik. İmam Hatip de 
bazı öğretmenlerin tahrik edici 
söylemleri oluyordu.
İmam Hatip’te kurulan Mehter 
takımının başına neler geldi?
Galiba 1967 yılıydı, İmam Hatip 
okulunda Mehter Takımı kurul-
du, biz de yer aldık. Mehterbaşı-
mız, bir zamanlar gazetecilik de 
yapan Hikmet Şahin’di; şimdi 
emekli din görevlisi. Bir bayram 
törenine katıldık. Askeri ban-
dodan sonra geçit sıramız gel-
di, yürüdük. Protokolün önüne 
gelince hilal şeklini alıp marşlar 
okuduk. Mehteran duasından 
sonra nizami yürüyüşle Mev-
lânâ caddesine geldik. Meğer 
halk da bizimle yürüyünce bay-
ram yerinde kimse kalmamış. 
Sıra Cumhuriyet Bayramı’na 
geldi. Geçit sıralamasında bizi, 
araç kortejinin bile arkasına 
koymuşlar. Bunu haber alınca 
biz yürümek istemedik. Müdür 
yardımcımız Bayram Başpınar 
bizi ikna etmek için çok uğraş-
tı. En sonunda, araç kortejinin 
arkasında olmamak şartıyla 
törene katılacağımızı söyledik. 
Bu defa mehter yürüyüşü de-
ğil tören yürüyüşü yapmamız, 
Hükümet Binasına doğru yü-
rümeyip, Alaaddin Bulvarından 
okulumuza gitmemiz istendi. 
Bunları da kabul ettik. Sıra-
mız gelince yürüyüşe geçtik. 
DSİ’nin önünde mehterbaşı 
Hikmet “hasdur” çekti. Durduk. 
Sonra, “mehter yürüyüşü” ko-
mutu verdi ve “Ceddin deden” 
marşıyla ortalığı inlettik. Marşın 
ruha hitap eden güçlü bir ritmi 
var, töreni izleyen halk yine bi-
zim peşimize takılıp alanı terk 
etti. Belediyenin oraya varınca 
da okula değil, diğer yürüyüş 
kolları gibi Hükümet Binası-
na doğru yürüdük. Bu olaydan 
sonra da İmam Hatip Okulu 
mehter takımını törenlere al-
madılar.
DEVAM EDECEK

Muammer Yavuz, çetin geçen orta tahsilinden sonra Ankara’da yüksek tahsilini tamamlayıp Elektrik Mühendisi 
oldu ama devlet kurumunda edindiği makam koltuğunda oturmak yerine Türk coğrafyasını karış karış dolaştı

Kızılelma’ya adanmış bir ömür

Muammer Yavuz-1



Konya iş dünyasında sevilen bir 
şahsiyet olarak yaşamını sür-
düren Eyüp Çikolata Şekerleme 
marka kurucusu iş insanı Mer-
hum Hacı Mehmet Çakar’ın 
hayatını oğlu Abdulkadir Çakar 
anlattı. Çakar, babasının işi ve 
özel hayatına olan bağlılığı ve di-
sipliniyle başarılı atılımlara imza 
atmasının yanında aynı zamanda 
sosyal hayatında da yardımse-
verliğiyle bilinen biri olduğunu 
ifade etti. Üretimde yeniliklere 
açık yapısı sayesinde dönemin 
üreticileri arasında ön planda ye-
rini koruyan Merhum Çakar, aynı 
zamanda zekâsı ve merhametiy-
le de çevresi tarafından sevilen 
ve sayılan bir şahsiyet olarak anı-
lırdı. O anları aktaran oğlu Çakar, 
“Çok küçük yaşlarda iş hayatına 
başlaması ve üstün zekâsı, onu 
işinde kısa sürede profesyonel 
biri haline getirdi. İnsanlar tara-
fından sevilen, üretimi çok seven 
biriydi.” İfadelerini kullandı. 

BABASININ YOLUNDAN GİTTİ 
1961 yılında Kadınhanı’nda, 
Hafize ve Kadir Çakar çiftinin 
6 çocuğundan beşincisi olarak 
dünyaya gelen Hacı Mehmet 
Çakar’ın da hayatı baba mesle-
ği ticaretle geçti. Kadınhanı’nda 
yaşadıkları çocukluk döneminde 
babası Kadir Çakar’ın toptan bak-
kaliye ve meyve- sebze toptancı-
lığı yapan Hacı Mehmet Çakar 
4 yaşına geldiği zaman ailesinin 
Konya merkeze göç etmesiyle 
birlikte bugün Türkiye geneli bi-
linir bir marka haline gelen Eyüp 
Şekerleme’nin de temelleri atıl-
mış oluyor. 

ÇOCUK DENİLEBİLECEK 
YAŞLARDA İŞ DÜNYASINA 

ADIM ATTI
1964 yılında Kadınhanı’ndan 
Konya merkeze göç eden Çakar 
ailesi, burada da ticaretle ilgilen-
meye devam ederek dönemin 
ticaret merkezi olarak bilinen 
Mevlâna Türbesi çevresinde bir 
bakkaliye dükkanında geçimleri-
ni sağladı. Babası Hacı Mehmet 
Bey’in eğitim durumuyla ilgili 
bilgi veren oğlu Çakar, “Babam, 
ilkokulu Mahmut Şevket Paşa İl-
kokulu’nda, orta öğrenimini ise 
Karma Ortaokulunda tamam-
lamış. Tabi o dönemler liseyi bi-
tiren, üniversite mezunu gibi iş 
sahibi oluyor; ilk ya da ortaokulu 
bitiren ise babasının kararlaştır-
dığı bir yerde iş hayatına başla-
yarak hayatını devam ettiriyor. 
Babam da bugün baktığımızda 
daha çocuk yaşta sayılabilecek 
bir yaşta babasının yanında ticari 

hayata atılmış. Dedem, Mevlâna 
Türbesi yakınlarındaki bakkaliye-
yi işletmeye devam ederken aynı 
zamanda Toptancılar Çarşısında 
şekerleme ve lokum imalatına 
başlamış. Babam da okuldan 
sonra çalışma hayatına burada, 
şekerleme ve lokum sektörün-
de başlamış ve devam etmiştir.” 
diye konuştu. 1981 yılında asker-
liğini de tamamlamasının ardın-
dan işletmenin başına geçerek, 
bayrağı babasından devralan 
Hacı Mehmet Çakar, 1983 yılın-
da ise Sıdıka hanımla hayatları-
nı birleştirerek Zeliha, Mesut ve 
Abdulkadir isimlerinde 3 çocuk 
sahibi oldu. 
KONYA LEZZETLERİNİ İLK ÜRETEN 

İSİMLERDEN BİRİYDİ 
Konya’nın sembolü lezzetlerin-
den biri haline gelen Mevlana 
şekeri ve akide şekeri üreterek 
Konya’nın tanıtımına katkıda bu-
lunan Merhum Çakar, Konya’nın 
tarihi miraslarından biri haline 
gelen hurma şekerinin de ilk üre-
ticilerinden biri olmayı başardı. 
Uzun yıllar Mevlana şekeri, aki-
de şekeri ve lokum üretmesinin 
ardından 2004 yılında hurma 

şekeri üretimine başlayan Çakar, 
‘Eyüp Şekerleme’ markasıyla o 
günden bu yana hafızalarda yer 
edinerek, geçmişten bugüne da-
maklarda aynı tadı bırakma he-
defiyle çalışmalarına devam etti. 

ÜRETTİKLERİ ONU SEKTÖRÜN 
ENLERİNDEN BİRİ
 HALİNE GETİRDİ 

Ürettiği ürünlerle yerinde say-
maksızın her geçen gün yeni bir 
lezzete imza atan Merhum Hacı 
Mehmet Çakar, 2008 yılında da 
bu yeniliklere bir yenisini daha 
ekleyerek kokolin ve çikolata 
üretimine başladı. Daha fazla 
istihdam kapısı aralayarak hem 
ekmek kapısı hem de büyüme 
potansiyelini artıran Çakar’ın iş 
dünyasında yaptığı diğer çalış-
malarla ilgili konuşan oğlu Ça-
kar, “Babam, döneminde ürettiği 
ürünlerle ilklere imza atmayı ba-
şarmış; 2008 yılında kokolin ve 
çikolata üretimine başlayıp daha 
fazla istihdam sağlarken bu atağı 
onun sektörde daha ileri düzey-
de olmasına neden olmuş. 2009 
yılında dışı gofret, içine krema 
olan ve yine Konya’nın bilinen ve 
sevilen lezzetlerinden biri haline 

gelen Konya sarmasını da ürün 
listesine dahil ederek çalışmala-
rında ivme kazanmıştır.” ifadele-
rini kullandı. 

‘ÇEVRESİ, ONU 
YARDIMSEVERLİĞİYLE BİLİRDİ’

Üstün zekası, çalışma azmi ve 
otoritesiyle çevresindeki insanlar 
tarafından sevilen ve saygı gören 
bir isim olarak ömrünü tamam-
layan Hacı Mehmet Çakar’ın aynı 
zaöanda girişkenliğiyle birlikte iş 
dünyasında başarıyı yakaladığını 
bildiren oğlu Abdulkadir Çakar, 
dedesinin başlattığı ticari serü-
ven ve babasının bıraktığı yol-
da kendisi ve kardeşiyle birlikte 
sürdürdüklerini ifade etti. Babası 
Merhum Çakar’ın nasıl biri ol-
duğuyla ilgili de konuşan Çakar, 
“Rahmetli babamız çevresinde 
sevilen, sayılan ve saygın bir iş 
adamıydı. İş ve aile konusunda 
otoriter ve zekası ile üstün bir in-
sandı. Babamızın başarılı adımla-
rı günümüze kadar ulaştı. Bu da 
zekasının yanı sıra çok çalışma-
sıyla olmuştur. İş dünyasında gi-
rişkenliği ile bilinirdi. İş çevresin-
deki insanlar onu yardımseverliği 
ile bilirdi. Biz de babamızın bize 
bıraktığı Eyüp Çikolata Şeker-
leme’yi yaşatıyoruz ve Allah’ın 
izniyle yaşatmaya devam ede-
ceğiz. Babamız bizim gurur kay-
nağımız, Rabbim bize de onun 
gurur kaynağı olabilmeyi nasip 
etsin.” şeklinde konuştu. 

İYİLEŞTİKTEN SONRA DA 
DEVAM ETTİ! 

Geçirdiği rahatsızlıklardan do-
layı bir dönem iş hayatına ara 
vermek zorunda kalsa da 2 yıllık 
aranın ardından aşkı olan işine 
tekrar dönerek çalışmalarını sür-
düren Merhum Hacı Mehmet 
Çakar’ın 2007 yılında geçirdiği 
kalp kapakçığı ameliyatının ar-
dından 2012 yılında 80 günlük 
hayat mücadelesiyle birlikte 
oğulları olarak bayrağı kendileri-
nin devraldıklarını aktaran oğlu 
Abdulkadir Çakar, “Babam, 2012 
yılında geçirdiği beyin kanaması 
sonucu 80 gün komada hayat 
mücadelesi verdi. Bu süreçte 
galip geldi ancak işlerin de bir şe-
kilde devam etmesi gerekiyordu 
ve biz oğulları olarak Mesut Bey 
ile birlikte devraldık. Çalışmaya 
olan aşkı, ömrünün sonuna ka-
dar süren babamız Hacı Mehmet 
Çakar, 2 yıllık iyileşme sürecinin 
ardından üretime kaldığı yerden 
devam etti. 2023 yılında, 62 ya-
şında Hakk’ın rahmetine kavuş-
tu. Onu rahmetle anıyoruz.” ifa-
delerine yer verdi. 

1964 yılında Kadınhanı’ndan Konya merkeze göç eden Çakar 
ailesi, burada da ticaretle ilgilenmeye devam ederek dönemin 
ticaret merkezi olarak bilinen Mevlâna Türbesi çevresinde bir 

bakkaliye dükkanında geçimlerini sağladı.

Babasının başlatmış olduğu ticari atılımı oğullarına aktarırken iş dünyasında da zekasıyla ön plana çıkan Eyüp 
Çikolata Şekerleme marka kurucusu Merhum Hacı Mehmet Çakar’ın hayatını oğlu Abdulkadir Çakar anlattı 

‘Sevilen ve çalışmayı seven biriydi’

Hacer Ceylan



Konya’ya kazandırdıkla-
rı Selçuklu Fatma Alparslan 
Erdirençelebi Aile Sağlığı 
Merkezi ile ha-
yır işleyen Erdi-
rençelebi ailesi, 
Alparslan Tarım 
Makinaları şir-
ketleriyle de ba-
şarılarından söz 
ettiriyor. Ailesi-
nin vesile olduğu 
hayırları anlatan 
Fatma-Alparslan 
Erdirençelebi çif-
tinin oğlu Mem-
duh Erdirençe-
lebi ise, birkaç yıl içerisinde 
cami veya okul yaptırmak 
istediklerini de anlattı.    

Kendinizi tanıtabilir mi-
siniz?

Ben Memduh Erdirençe-
lebi. Makine Mühendisiyim. 
Alparslan Tarım Makinaları 
A.Ş. olarak bir aile şirketiyiz. 
Ben burada tarım makina-
larının imalatını yapıyorum. 
Şu an fabrikamızda 4. Orga-
nize Sanayi Bölge binasında-
yım. Babam ise bu sektörde 
yaklaşık olarak 1960’lı yıllar-
dan beri var. Bizler de onun 
işini devam ettiriyoruz. Şir-
ketimiz de 60’lı yıllarda ku-
ruldu. 100 metrekarelik bir 
binadan 100 bin metreka-
relik şirket olduk. Belirli bir 
ivme yakaladık. İşimizi seve-
rek yapıyoruz. Şirket olarak 
her zaman en iyisini yapmak 
için mücadele ediyoruz. Or-
taya Avrupai bir mal orta-
ya çıksın diye uğraşıyoruz. 
Okulda gördüğüm teoriyi, 
bu şirketteki pratikle bera-
ber katlayarak ilerliyorum. 
Konya’da kazanıp, Konya’ya 
yatırım yapıyoruz. Bizim 
önceki yerimiz 1. Organize-
deydi. Orada 3 tane binamız 
vardı. Ama bunlar dağınıktı 
ve takip konusunda zorlanı-
yorduk. 2018 yılında 4. Or-
ganize Sanayi Bölgesine ta-
şındık. Şu anda bünyemizde 
200 kişi çalışıyor. Daha fazla 

eleman çalıştırmak istiyoruz 
ama bulamıyoruz. 

Şirketiniz dışında yaptı-
ğınız başka yatı-
rımlar var mı? 

Alparslan Ta-
rım Makinala-
rı dışında başka 
yatırımlarımız da 
mevcut. Konya 
Stadyumun ar-
kasında 16 oda-
lı, 2 katlı bir aile 
sağlığı merkezi 
kurduk. Selçuklu 
Fatma Alpars-
lan Erdirençele-

bi Aile Sağlığı Merkezimiz 
anne ve babamın adına ya-
pıldı. 2 yıl süren inşaatını 
bitirdik ve teslim ettik. Ra-
mazan ayından sonra da in-
şallah açılacak. İnsanoğlu 
gelip geçicidir. Ama önemli 
olan kendinden sonra kalıcı 
bir eser bırakabilmek. Çün-
kü o kalıcı hayırdan sonra 
insan bu dünyadan gitse bile 
arkasından hayır duası al-
maya devam ediyor. Bunun 
dışında önümüzdeki yıllarda 
cami veya okul da yaptırmak 
istiyoruz. İnşallah yapaca-
ğız. Çünkü dünya fani, ölüm 
gerçek. O yüzden arkamızda 
hayırlı ameller bırakabilmek, 
insanlara yardım etmek çok 
önemli bir şey ve güzel bir 
duygu. Bunun için şu anda 
mücadele ediyoruz. İnşallah 
başaracağız. 

Hayırsever olma nokta-
sında insanlara tavsiyeleri-
niz neler olur?

Hayatta lüksün sonu yok. 
Araba, ev, dükkan gibi var-
lıkları sadece dünyevi değil, 
ahiretin olduğunu da düşü-
nerek hareket etmek lazım. 
Herkesin imkanı neyse yar-
dımsever olunması gerekti-
ğini düşünüyorum. Hayırse-
verlerden Allah razı olsun. 
Hayırsever olmak güzel ve 
örnek bir davranış. Bizler de 
elimizden geldiğince bunu 
yerine getirmeye çalışıyoruz. 

Şehre kazandırdıkları Selçuklu Fatma Alparslan Erdirençelebi Aile Sağlığı Merkezi ile örnek olan Kon-
yalı hayırsever Erdirençelebi ailesi, bu sağlık merkezi ile hastaların şifa bulmasına vesile olacaklar 

Bu hayırda şifa var

Tuba KayaErdirençelebi Ailesi
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HİSAR 1 TOPLU İŞYERİ KOOPERATİFİ 
Tamamı 4 Blok 22 adet sanayi dükkanı

250 m²  kapalı 250 m² açık
500 m² ortak alan, Toplamda 1000 m² arsa payı

Ada Parsel Bilgisi Konya, Karatay, Tatlıcak Mahallesi, 
24647 ada 6 Parsel (10.000 m²) 
24647 ada 7 Parsel (12.121 m²)

SınıSınırlı Sayıda üye alınacaktır.

İletişim 0532 561 12 03 
www.histowers.com
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GÜVENİLİR VE DOĞRU 
HABERİN ADRESİ

www.konyayenigun.com

ELEMAN İLANI ÇÖZÜM 
MERKEZİ 444 51 58

Personel sıkıntınıza çözüm üretiyor, ihtiyacınız olan 
eleman talebinizi gerekli tüm bölgelere ulaştırıyoruz.

•  
•  
•  

BAŞVURULARIN
271 32 43 - 44 NOLU

TELEFONA YAPILMASI 
GEREKMEKTEDİR

ARANIYOR

UN FABRİKAMIZDA
ÇALIŞTIRILMAK ÜZERE;

VASIFSIZ ELEMANLAR
YÜKLEME ELEMANLARI
TEMIZLIKÇI ELAMANI

- GAZALTI VE ELEKTRIK 
KAYNAKÇILARI - 18-35 YAŞ

- ELEKTRIKÇI (SEYAHAT
 ENGELI OLMAYAN) - 18-35 YAŞ

* İyi derecede Autocad kullanmasını bilen
* Office programlarına hakim

* Kumanda kontrol panosu projelerini reelde 
uygulayabilen

* Elektriksel teknik ingilizceye hakim
* Esnek çalışma saatlerine ayak uydurabilen

* Üniversitelerin Elektrik Elektronik Mühendisliği, 
Mekatronik Mühendisliği bölümlerinden mezun

* Askerlik ile ilişkisi bulunmayan

- VINÇ MONTAJCISI (KAYNAKÇI) 
(YÜKSEKTE ÇALIŞABILEN

SEYAHAT ENGELI OLMAYAN) - 18-35 YAŞ

Adres: 4. O.S.B. 404 nolu Sk. No: 2  Selçuklu/KONYA

TEL: 444 75 92

Abdullah Çimen Özfatihler 
Vinç Mak. San. ve Tic. Ltd. Şti.’nde

VİNÇ SEKTÖRÜNDE ÇALIŞTIRILMAK ÜZERE;
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Hadim Taşpınar Kapalı Halı Saha Yapımı yapım işi 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 
19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik 
ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN    : 2024/370828
1-İdarenin
a) Adı    : KONYA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ YAPI KONTROL 
      DAİRESİ BAŞKANLIĞI
b) Adresi   : Horozluhan Mah. Yeni İstanbul Cd. No:64 42020 
      SELÇUKLU/KONYA
c) Telefon ve faks numarası : 4445542 - 3322491551
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
e-imza kullanılarak indirilebileceği internet sayfası
2-İhale konusu yapım işinin
a) Adı    : Hadim Taşpınar Kapalı Halı Saha Yapımı
b) Niteliği, türü ve miktarı : Yaklaşık 1500 m² alana sahip kapalı halı saha 
      yapılması
      Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı 
      içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Hadim / KONYA
ç) Süresi/teslim tarihi  : Yer tesliminden itibaren 210 (İkiYüzOn) takvim 
      günüdür.
d) İşe başlama tarihi  : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 10 gün 
      içinde
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 16.04.2024 - 11:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri : Konya Büyükşehir Belediyesi Fen İşleri 
(e-tekliflerin açılacağı adres)    Dairesi Başkanlığı Yerleşkesi Yapım 
       İhaleleri Şube Müdürlüğü İhale Salonu
       (Horozluhan Mah. Yeni İstanbul Cad. 
       No:64 Selçuklu/KONYA)
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde 
uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile 
fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.1.3. İhale konusu işin yapılmasına ilişkin olarak ilgili mevzuatı gereği alınması 
zorunlu olan belge;
Yapı Müteahhitliği Bilişim Sistemine (YAMBİS) kayıtlı ve kaydının aktif durumda olduğunu 
gösterir belge
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve 
ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler 
idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat.
4.1.5. İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt 
yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6. Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin 
yarısından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/
ticaret odası bünyesinde bulunan ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya 
da serbest muhasebeci mali müşavir tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve 
düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu 
gösteren belge.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
4.3.1. İş deneyim belgeleri:
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen 
bedelin % 50 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş 
deneyimini gösteren belgeler.
4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak 
mühendislik ve mimarlık bölümleri:
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
Yapım İşlerinde Benzer İş Grupları Tebliğinde yer alan A/XVIII grubu işler Benzer İş olarak 
kabul edilecektir.
4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri:
İnşaat Mühendisliği Bölümü Mezuniyet Belgeleri
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 
olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile 
imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden 
gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, anahtar teslimi götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucu 
üzerine ihale yapılan istekliyle anahtar teslimi götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri 
tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim 
günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1,2
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.
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 2024 Paris Paralimpik Olimpiyat 
Oyunları'na katılım hakkı elde eden 
Besra, "Olimpiyatlarda hedefim ilk 
3'e girmek. Altın madalyayı da alabi-
lirsem çok mutlu olacağım. Elimden 
geleni yapacağım” dedi. Konya’da 
yaşayan ve aslen Şanlıurfalı olan 23 
yaşındaki milli sporcu Besra Duman, 
doğuştan boyu kısa olmasına rağmen, 
kendisinin iki katı kilodaki ağırlıkları 
kaldırıyor. 11 yaşında başladığı para 
halter sporunda 12 yılı deviren Besra, 
uluslararası turnuvalarda birçok başa-
rı elde etti. En son katıldığı Mısır'da 
düzenlenen Para Halter Dünya Kupa-
sı'nda 55 kiloda altın madalya kazana-
rak, 2024 Paris Paralimpik Olimpiyat 
Oyunları’na da katılma hakkı elde eden 
milli sporcu, ülkesini en iyi şekilde 
temsil ederek altın madalya kazanmak 
istiyor. Spora başlamadan önce tarla-
da çalışan Duman, spora başlamanın 
kendi hayatı için inanılmaz olduğunu 
ifade etti.

ÖNEMLİ BAŞARILAR
 YAKALADI

12 yıldır para halter sporu ile uğ-
raştığını belirten Besra Duman, “İlk 
derecem 2018 yılında dünya üçün-
cülüğünden geldi. 2021 yılında olim-
piyatlar oldu, olimpiyatlarda madal-
yamı aldım. Burada kazandığım ilk 
olimpiyat madalyam oldu. Sonrasında 
ardı kesilmedi, Dünya üçüncülüğüm, 
Avrupa ikinciliğim ve Avrupa şampi-
yonluklarım art arda geldi” şeklinde 
konuştu.

70 KİLO İLE BAŞLADI
Spora başlama serüvenini anlatan 

Duman, “Bir hocamın tavsiyesi üze-
rine başladım. Halterin ne olduğunu 
daha önceden bilmiyordum. Hocam 
bana ‘Bu sporu yapmak ister misin?’ 
diye sordu. Ben de kendisine ‘Hocam 
ben halterin ne olduğunu bilmiyorum’ 
dedim. ‘Gel kızım bir göstereyim bel-
ki yapmak istersin, istemezsen sana 
kalmış’ dedi. Denedim, ilk başta kal-
dırdığım 70 kilo oldu. Bu da onun için 
büyük bir derece oldu. O zamanki ki-
lomla bu kilom bir değil o zaman 39 
kilo geliyorum ve 70 kilo kaldırıyor-
dum. Hocanın beğenmesiyle bu spora 
başladım” diye konuştu.

HEDEDİ OLİMPİYATLAR
Dubai ve Mısır’da aldığı derece-

leri anlatan milli sporcu, “Dubai'de 
yarıştım. Art arda yarışmalarım oldu. 
Dubai'de 110, 115 ve 120 kilo kaldı-

rarak dünya üçüncüsü oldum. Aynı 
zamanda 1 hafta sonra Mısır'a gittim. 
Mısır'da 110, 113 ve 115 kilo kaldır-
dım. Mısır’da fazla zorlamamıza gerek 
yoktu çünkü oraya gidip derdimiz kota 
almaktı. Çünkü bundan sonra alaca-
ğımız başarı, başarı olacaktır. Tabii 
2024'te inşallah olimpiyatlara katıla-
cağım” ifadelerini kullandı. Besra Du-
man, olimpiyatlarda hedefinin ilk 3'e 
girmek olduğunu da belirterek, "Altın 
madalyayı da alabilirsem çok mutlu 
olacağım. Elimden geleni yapacağım. 
Altın madalya önceliğim ama ilk 3'te 
garanti olmak istiyorum” dedi.

ÖNCE TARLADA 
ÇALIŞIYORDU

Spor sayesinde hayatındaki ne-
redeyse her şeyin değiştiğini anlatan 
Besra Duman, “Spor sayesinde haya-
tımda a’dan z’ye her şeyim değişti. Bu 
spora başlamadan önce tarladan çalı-
şıyordum. Yani şu aklımda vardı; bu 
spora başlamasaydım diyorum acaba 

nerede olurdum? Çünkü ben tarlada 
çalışırken havuç, turp, meyve gibi işler 
yaparken bu spora başlamam inanıl-
maz diyebilirim” sözlerini kaydetti.

SPORU ÇOK 
SEVİYOR

Kendisi gibi engeli olanlara ve 
gençlere tavsiyelerde bulunan 23 
yaşındaki sporcu, “Gençlerin spor 
yapmasını çok istiyorum. Çünkü ger-
çekten Türkiye genelinde spor yapan 
bireyler olarak çok azız. Yani spor sa-
lonları olsun, yaptığımız bir aktivite, 
sporumuz olsun. Yabancı devletlere 
baktığımızda bizden biraz biraz daha 
öndeler. Bizim bunun için biraz yeter-
siz olduğumuzu düşünüyorum. Engel-
liler için de şunu söylemek istiyorum. 
Ben de ortopedik olarak engelli bir 
bireyim, onlara söylemek istediğim; 
evde kalmanıza gerek yok, dışarı çıkıp 
bir spora başlamanızı öneriyorum” 
diye konuştu.
n İHA

Atom karınca!
Tarlada çalışırken bir hocasının tavsiyesiyle başladığı para halterde Avrupa şampiyonu olan 23 yaşın-
daki Besra Duman, kendisinin iki katı kilodaki ağırlıkları kaldırıyor. Duman başarısı ile dikkat çekiyor
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Konyalı Eren Uysal’dan tarihi başarı
Osman Gazi Ortaokulu 8. Sınıf 

öğrencisi Muhammet Eren Uysal, 
Trisome Oyunları'nda dünya şampi-
yonu olarak büyük bir başarı yaka-
ladı. Osman Gazi Ortaokulu 8. Sınıf 
öğrencisi Özel milli atlet Muhammet 
Eren Uysal, Antalya'da devam eden 

Trisome Oyunları'nda 800 metre 
yürüyüş kategorisinde dünya şam-
piyonu oldu. Down Sendromlular 
Dünya Spor Oyunları'nda (Trisome 
Oyunları) Zeytinköy Spor Komp-
leksi'nde gerçekleştirilen atletizm 
branşının ilk gününde 800 metre 

yürüyüş, 100 metre ve 400 metre 
koşu ve cirit atma branşlarında yarış 
yapıldı. Özel Milli Atlet Muhammet 
Eren Uysal, atletizmde ilk gün yarış-
larında erkekler 800 metre yürüyüş 
kategorisinde dünya birincisi olmayı 
başardı. Milli sporculardan Rıdvan 

Yalçın ise 100 metre koşuda gümüş, 
Mahmut Duhan Kutsal da 800 metre 
yürüyüşte gümüş, Muhammet Eren 
Uysal 400 metre koşuda gümüş, 
Kardelen Demir 800 metre yürüyüşte 
gümüş madalya kazandı. Ay-yıldızlı 
özel sporculardan Dilara Çevik ise 

800 metre yürüyüşte bronz, Abdullah 
İnan da cirit atma da bronz, Emirhan 
Akçakoca 100 metre koşuda bronz, 
ayrıca Emirhan Akçakoca 800 metre 
yürüyüşte de bronz madalyanın sa-
hibi oldu. Milli sporcular oyunların 
Atletizm Dünya Şampiyonası bölü-

münde 1 altın, 4 gümüş, 4 bronz ma-
dalya olmak üzere toplam 9 madalya 
kazandı. Özel milli sporcular, Triso-
me Oyunları'nda 7 altın, 12 gümüş, 
7 bronz olmak üzere toplam 26 ma-
dalyaya ulaştı.
n SPOR SERVİSİ

Güres bizim isimiz!
Türkiye Güreş Federasyonu Başkanı Şeref Eroğlu, “Türk güreşçileri Olimpiyat Oyunlarının, dünya ve Avrupa 

şampiyonalarının başrol oyuncularıdır, dolayısıyla da takip eden değil, takip edilen bir ülke konumundayız” dedi
Türkiye Güreş Federasyonu 

Başkanı Şeref Eroğlu, Paris Olim-
piyatları öncesinde Yeniçağ’a özel 
açıklamalarda bulundu. Eroğlu, 
Türk insanının kendilerinden ma-
dalya beklediğini, dolayısıyla da 
Paris Olimpiyat Oyunlarında kür-
süye çıkmak, Ay Yıldızlı bayrağı 
göndere çektirmek ve istiklal mar-
şını okutmak istediklerinin altını 
çizerek, “Bütün bunları da gerçek-
leştirecek gücümüz, inancımız ve 
arkamızda da 85 milyon insanımız 
var” dedi. Olimpiyatların dünya ül-
keleri ve sporcuları için önemli bir 
arena olduğunu ifade eden Şeref 
Eroğlu, “Türk güreşçileri Olimpiyat 
Oyunlarının, dünya ve Avrupa şam-
piyonalarının başrol oyuncularıdır, 
dolayısıyla da takip eden değil, 
takip edilen bir ülke konumunda-
yız. Daha doğrusu örnek alınan bir 
ülkeyiz. Bununla da gurur duyu-
yoruz. Türkiye Olimpiyat Oyunla-
rında 104 madalya kazanmış, bu 
104 madalyanın 66’sını güreşçiler 
kazanmış. Bundan önce yapılan 
Olimpiyat Oyunlarında nasıl kürsü-

ye çıkmış, nasıl başarılı olmuş, na-
sıl bu ülkenin insanını sevindirmiş-
sek, Paris Olimpiyatlarında da Türk 
güreşi 85 milyonu en iyi şekilde 
temsil edecek ve sevindirecektir. 
Bunu yapacak gücümüz, inancımız 
ve aslan gibi sporcularımız var” di-
yerek, özellikle Taha Akgül ile Rıza 
Kayaalp’ın kürsünün en üstüne çı-
kacaklarının altını çizdi.

HEDEFİMİZ 12 KOTA ALMAK
Güreş sporunun zor ve fe-

dakârlık isteyen bir branş olduğunu 
bildiren Türkiye Güreş Federasyo-
nu Başkanı Şeref Eroğlu, “Güreşte 
şimdiye kadar 6 kota aldık. Erkek-
lerde 4, kadınlarda 2 kota aldık. 
Hedefimiz 12 kota. 12 olmazda 11 
olur ya da 10 olur. Ama hedefimiz 
12 kotaya ulaşmak. Bunun için de 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 3 Ni-
san’da Azerbaycan’a gidiyoruz. Bu 
şampiyonada final yapan sporcu-
larımız Olimpiyat kotası alacaklar. 
Sonrasında da İstanbul var. İstan-
bul’da kota hedefimize ulaşmak 
istiyoruz. Ben bu anlamda bütün 
sporcularımıza güveniyor ve min-

derden alnımız akıyla ayrılacağımı-
za inanıyorum” şeklinde konuştu.

ÇALIŞMALARDAN
 MEMNUNUM

Çalışmaların istedikleri şekilde 
gittiğini, sporcuların fedakarlıkları-
nın karşılığını  mutlaka alacaklarını 
vurgulayan Şeref Eroğlu, “Sizlerin 
de bildiği, yani daha önce açıkladı-
ğımız gibi güreşte 2024 yılını sefer-
berlik olarak ilan ettik. Dolayısıyla 
da çalışmalarımız, kamplarımız, 
bütün hazırlıklarımız bu doğrultuda 
yapılıyor. Bunun da karşılığını alı-
yor muyuz, evet alıyoruz. Avrupa 
Şampiyonasında bunu gerçekleş-
tirdik. Hırvatistan’ın başkenti Zag-
rep’te büyük bir başarıya imza attı 
Türk güreşi. Hem Serbest hem de 
Grekoromencilerimiz takım halinde 
Türk güreş tarihinde bir ilke imza 
atarak Avrupa şampiyonu oldular. 
Gerçekten büyük bir iş başardık. 
Sadece bununla kalmadık, 13 final 
müsabakasına çıktı Türk güreşçi-
ler. Gözünüzün önüne getirirseniz, 
7 kere istiklal marşımızı dinledi Av-
rupalılar. 7 altın madalya, 6 gümüş 

ve 4 bronz madalya kazanarak, 85 
milyon insanımızı gururlandırdık. 
Şunu söylemeye çalışıyorum; Türk 
güreşi sporcusuyla, antrenörüyle, 
yöneticisiyle ve devletin verdiği gü-
vence ile emin ellerde ve başarıya 
doğru dev adımlarla ilerliyor.”

85 MİLYONUN YÜZÜNÜ 
GÜLDÜRECEĞİZ

Türkiye Güreş Federasyonu 
Başkanı Şeref Eroğlu son olarak 
şunları söyledi: “Paris Olimpiyatla-
rı’nda, ülkemiz adına güreşin en ba-
şarılı branş olacağını ve 85 milyon 
insanımızın yüzünü güldüreceğini 
düşünüyorum. Çünkü, sporcuları-
mızın enerjisi, sinerjisi ve azimleri 
bana bu cümleleri kurdurtuyor. İs-
tikrarlı bir çıkışımız var ve bu istik-
rarlı çıkışımızı sürdürmeyi Paris’te 
de devam ettireceğiz. Şunu açık 
yüreklilikle ve bütün samimiyetimle 
söylüyorum ki, Türk güreşi Paris’te 
beklentilerin altında kalmayacaktır. 
Biz inandık ve 85 milyon insanın da 
inanmasını ve duasını istiyoruz” di-
yerek sözlerini noktaladı.
n SPOR SERVİSİ

A Milli Hentbol Takımı’nda hedef madalya
A Milli Kadın Hentbol Takımı 

Başantrenörü Costica Buceschi, Av-
rupa Hentbol Şampiyonası 6. Eleme 
Grubu'nda 3 Nisan Çarşamba günü 
mücadele edecekleri Karadağ maçı-
na sporseverleri davet etti. Karaça-
yır Mahallesi'nde bulunan Trampo-
lin Cimnastik Salonu'nda 22 Mart'ta 
kampa giren 14 milli sporcu, Avrupa 
Şampiyonası hazırlıklarını tamam-
ladı. Organizasyona iddialı şekilde 
hazırlanan milli cimnastikçiler, 
Portekiz'den madalyalarla dönmek 
istiyor. Trampolin Cimnastik Milli 
Takım Antrenörü Caner Güzeltürk, 
Bolu kampının verimli geçtiğini söy-
ledi. Avrupa şampiyonasından gü-
zel sonuçlarla dönmek istediklerini 
belirten Güzeltürk, "Şampiyonaya, 
milli takım olarak tarihimizde hiç 
olmadığı kadar iddialı gideceğiz. 
Genç kızlarımız ve erkeklerimiz ile 

büyük erkek ve kızlarımızla çok iyi 
şekilde hazırlandık. Avrupa şampi-
yonasında takımda madalya bek-
lentimiz var. Senkronize trampolin 
cimnastikte de madalya beklentimiz 
var. Bireyselde de artık Avrupa'da 
çok iyi seviyeye geldik." şeklinde 
konuştu. Güzeltürk, Avrupa'da finale 
çıkarak madalyalar alabileceklerine 
inandıklarını dile getirerek, "Der-
simizi iyi çalıştık. İnşallah her şey 
istediğimiz gibi geçer. Türkiye'ye 
Avrupa'dan şampiyonluklar getir-
mek istiyoruz." dedi.

MİLLİ SPORCU GÖZÜNÜ 
MADALYAYA DİKTİ

Bulgaristan'da 2022 yılında dü-
zenlenen Dünya Yaş Grupları Şam-
piyonası'nda senkronizede dünya 
ikinciliği bulunan Emir Öztürk de 
Avrupa Şampiyonası'na Bolu kam-
pında çok iyi güzel hazırlandıklarını 

kaydetti. Şampiyonaya hazır ol-
duklarını belirten Öztürk, "Özellikle 
takımda madalya beklentimiz var. 
Bireysel, senkron hepsinde madal-
ya beklentimiz var. İyi durumdayız 
şu anda." diye konuştu. Öztürk, bi-
reysel beklentisinin finale çıkarak 
madalya kazanmak olduğunu dile 
getirerek, takım olarak da mutlaka 
madalya almak istediklerini söyle-
di. Daha önce dünya şampiyonasın-
da senkron ve bireyselde madalya-
lar kazandıklarına değinen Öztürk 
"Avrupa Şampiyonasında yarı final 
yaptık. Şimdi daha iyi şekilde hazır-
landık. Daha iyi sonuçlar almak için 
Portekiz'de yarışacağız." dedi. İngil-
tere'de 2023 yılında gerçekleştirilen 
Trampolin Cimnastik Dünya Gençler 
Şampiyonası'nda hem bireysel hem 
de senkronda ikinci olan Tuba Bade 
Şahin ise Avrupa Şampiyonası'nda 

altın madalya kazanmak istediğini 
dile getirdi. Tüm takım arkadaş-
larının Portekiz'den madalyayla 
dönmek için gayret gösterdiğini 
vurgulayan Şahin, "Herkes kendi il-
lerinden çok iyi şekilde hazırlanarak 
geldi. En son burada 10 günlük bir 
kamp süreci oldu. Burada da çok ça-
lıştık. Hem bireysel hem senkronda 
hem de takım olarak güzel bir başarı 
getireceğimize inanıyorum." şeklin-
de konuştu. Şahin, sonraki hedefle-
rinden bahsederek, "Turnuvalarda 
derece almak ve olimpiyatlara ka-
tılmak istiyorum. Bu şampiyona için 
takım olarak iyi olduğumuzu düşü-
nüyorum. Çok çalıştık ve birbirimize 
de uyum sağladık. Güzel başarı ge-
lecek. Çok güzel hazırlandık, takım 
olarak Avrupa'ya diz çöktüreceğiz." 
ifadelerini kullandı.
 n AA

Konyaspor Basketbol yine kayıp

Trabzonspor’da Konya 
hazırlıkları devam ediyor

Konyaspor Basketbol’da kötü gidi-
şat devam ediyor. Bu sezon beklenti-
lerin altında kalan dev kartallarda puan 
kayıpları sürüyor. Yeşil beyazlılar Türki-
ye Erkekler Basketbol 1. Ligi’nde konuk 
olduğu Sigortam Net’e 90-64 gibi farklı 
bir skorla mağlup oldu. İstanbul, tem-
silcisine karşı yeteri kadar iyi perfor-
mans gösteremeyen Konyaspor ligde 
toplamda 20. yenilgisini aldı. Bu yenilgi 
camiada moralleri alt üst ederken Kon-
yaspor Basketbol yine ateş hattından 
çıkmayı başaramadı. n SAMET AKTAŞ 

Trabzonspor, Trendyol Sü-
per Lig'in 31. haftasında 3 Nisan 
Çarşamba günü deplasmanda 
TÜMOSAN Konyaspor ile yapa-
cağı maçın hazırlıklarına devam 
etti. Bordo-mavili futbolcular, 
Mehmet Ali Yılmaz Tesisleri'nde 
teknik direktör Abdullah Avcı yö-
netimindeki antrenmana pas ça-
lışması ile başladı. Dar ve geniş 
alan oyunlarıyla devam eden ant-
renman, çift kale maçın ardından 
tamamlandı. Trabzonspor, yarın 
yapacağı antrenmanla hazırlıkla-
rını sürdürecek. n SPOR SERVİSİ
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Türkiye'ye en çok yabancı öğ-
renci, Ortadoğu, Afrika ve Tür-
ki cumhuriyetlerden geliyor. 
Etiyopya'dan lise eğitimi için 
Konya’ya gelen ve Uluslararası 
Mevlana Anadolu İmam Ha-
tip Lisesi 11. Sınıf öğrencisi Faiz 
Aman, Etiyopya kültürü çok 
çeşitli bir kültür olup genellikle 
etnolinguistik çizgiler etrafında 
yapılandığına dikkat çekti.  Tür-
kiye’ye gelmeden önce sadece 
İstanbul’u bildiğini ifade eden 
Aman, Konya’da lise eğitimi aldı-
ğı için şükür ettiğini ve Konya’ya 
gelince farklı duygulara kapıldığı-
nı ifade etti.
Öncelikle sizleri tanıyabilir mi-
yiz?
Merhaba benim adım Faiz Aman 
Etiyopyalıyım. Şu anda uluslara-
rası Konya Uluslararası Mevlana 
Anadolu İmam Hatip Lisesinde 
11. sınıf okuyorum. İlerde doktor 
olmak istiyorum.
Konya’yı eğitim için tercih etme-
nizdeki sebep nedir? Konya ile il-
gili görüşleriniz nelerdir?
Söylenecek çok şey var ama kısa 
ve öz yapmaya çalışacağım. Oku-
mayı Konya’da tercih etmedim 
daha doğrusu ben Türkiye’ye 
gelmeden önce pek bir şey bil-
miyordum ve adını duyduğum 
tek yer İstanbul, Konya değil ama 
beni Konya’ya getirdiği için Al-
lah’a şükürler olsun. Konya Tür-
kiye’nin diğer şehirlerine gelince 
farklı bir duyguya kapıldı.
Konya’da eğitimini tamamla-
dıktan sonra ne gibi hedefleriniz 
var?
Konya’da eğitimimi tamamladık-
tan sonra güzel bir üniversitede 
Tıp Fakültesi eğitimi tamamlaya-
rak doktor olmak ve ülkemdeki 
insanlara hizmet etmek istiyo-
rum. 
Ülkenizin kültürü ve yaşantısı 
ile ilgili bilgi verir misiniz?
Etiyopya kültürü çok çeşitli bir 
kültür olup genellikle etnolingu-
istik çizgiler etrafında yapılan-
dırılmıştır. Ülkenin Oromo dilini 
konuşan çoğunluğu; Kenya, Su-
dan, Mısır ve Doğu Afrika'nın 
diğer bölgeleri de dahil olmak 
üzere komşu ve uzak medeni-
yetlerle etkileşim yoluyla gelişen 
gelenekleri birleştirmektedir. 
Buna karşılık, ülkenin Nilotik top-

lulukları ve diğer etnolinguistik 
azınlıklar, Güney Sudan ve Afri-
ka Büyük Göller bölgesi ile daha 
yakından bağlantılı gelenekleri 
uygulama eğilimindedir. Etiyop-
ya'nın kültürünü daha yakından 
görmek ve deneyimlemek için 
Etiyopya'ya seyahat etmek is-
teyen vizeye tabi yabancı ülke 
vatandaşlarının turistik Etiyopya 
vizesi alması gerekmektedir. Eti-
yopya mutfağı, genellikle haşla-
ma veya güveç olarak hazırlanan 
çeşitli sebze veya et garnitür-
lerinden ve mezelerden oluşur. 
Bir veya daha fazla porsiyon, 50 
cm (20 inç) çapında ve fermen-
te teff unundan yapılmış büyük 
bir ekşi mayalı gözleme olan bir 
injera parçasının üzerine konur. 
Etiyopya'da yemekler genellikle 
kaşık, çatal ile değil injera kulla-
nılarak (her zaman sağ elle) yenir.  
Geleneksel Etiyopya yemeklerin-
de domuz eti veya balık dışında 
deniz ürünleri kullanılmaz. Ek 
olarak, belirli bir yıl boyunca Eti-
yopya'da Ortodoks Hıristiyanlar, 
yiyeceklerin herhangi bir et veya 
süt ürünü olmaksızın hazırlan-
dığı oruç tutmaktadır. Etiyopya 
müziği, bazı notalar arasında ta-
rihsel olarak karakteristik uzun 
aralıklara sahip, pentatonik bir 
modal sisteme dayanan terim-
dir. Etiyopya'nın Somali yaylala-
rında tezeta, bati, ambassel ve 
anchihoy olarak dört ana modu 
olan ve qenet adı verilen temel 
bir modal sistem kullanılır. Afri-
ka dağlık bölgelerinde ise müzik 
genellikle tek sesli veya hetero-
foniktir. Etiyopya'nın bazı güney 
bölgelerinde müzikler çok ses-
lidir. Etiyopya'nın dağlık bölge-
lerinde geleneksel yaylı çalgılar 
arasında tek telli yaylı bir lavta 
olan masenqo; altı telli bir lir olan 
krar; ve on telli büyük bir lir olan 

begena meşhurdur. Dita (beş tel-
li bir lir) ve müzik yayları (alışıl-
madık bir üç telli varyant dahil) 
Etiyopya'nın güneyinde bulunan 
akordeonlar arasındadır.
Ülkenizde Ramazan’da neler ya-
pılıyor? Ne tür hazırlıklar yapılı-
yor?
Ramazan ayı, Etiyopyalı Müs-
lümanlar için en heyecan verici 
aydır. Bilhassa Müslüman nü-
fusun yoğun olduğu bölgelerde 
Ramazan’ın yaklaştığı dışarıdan 
bakıldığında dahi anlaşılır. Çarşı 
pazardaki kalabalıklaşma buna 
örnektir. Yalnız, sıvıyağ, un ve 
şeker gibi bazı gıdalara talep çok 
fazla arttığından o ürünlerin fiyatı 
da artar. Mescitler ve camiler bo-
yanır, tamir ihtiyacı varsa, birkaç 
ay öncesinden yapılır. Müslüman 
hanelerin süslendiğini görürsü-
nüz. Başkentte hemen her yerde 
Ramazan’la ilgili afişler olur. Expo 
ve sergi gibi vasıtalarla promos-
yonlar yapılır, çeşitli ürünler in-
dirimli satılır. Hemen her sosyal 
medya hesabında medya araçla-
rının Ramazan mesajları görülür. 
Ay boyunca Müslümanların çoğu 
vaktini camide Allah’a ibadet 
etmekle geçirir. Gençler Kur’an 
kamplarına katılır. Oruç tutma-
ya yükümlü her Müslüman bu 
ibadeti yerine getirirken normal 
hayatına da devam eder. İftar 
sonrası herkes camiye gider, te-
ravihler kılınır. Sadaka ve tüm 
hayır çalışmaları artar. Hilal gö-
ründükten sonra Etiyopya İslam 
Kurulu Başkanı Ramazan ayının 
başladığını ulusal kanalda ilan 
eder. Hemen akabinde, dostlar, 
aileler, akrabalar birbirini arar ya 
da mesaj yazar ve Ramazan ayını 
tebrik eder, güzel dileklerde bu-
lunur. Hemen sonra sokaklarda 
teravih namazına yetişmeye ça-
lışan Müslümanları görürsünüz, 

yani şehir merkezi birden canla-
nır. Dükkânlardan Kur’an tilaveti 
ve ilahi sesleri duyulmaya başlar. 
Sokak satıcıları camilerin etrafın-
da toplaşır, hurma, seccade ve 
tespih gibi şeyler satmaya çalışır. 
Etiyopya’da Ramazan ayında her 
yaştan insanın camiye gitmek 
için yola çıktığını bilirsiniz. Baş-
kent Addis Ababa’nın en büyük 
camisi olan Anwar Masjid, Ra-
mazan’ın ülkemizde nasıl ya-
şandığını anlamak için kesinlikle 
görülmelidir. İnsanların giyim 
kuşamı bile değişir. Kadınlar ge-
nelde düz siyah abaya giyerken, 
erkekler de takke, tespih ve 
seccadelerini muhakkak yanla-
rında taşırlar. Yaklaşık 2 yıldır 
Türkiye’de yaşıyorum. Bu süreç 
içinde Türkiye’deki birkaç şeyin 
kendi ülkemden farklı olduğunu 
gözlemledim. İftar sofraları bu 
farkların başında geliyor. Bizde 
Etiyopya çorbası, samosa, enjera 
be wet, baklava, muşebek, ba-
giya gibi yiyecekler hemen her 
akşam tüketilir. 
Ama tabi ülkemiz yiyecek nok-
tasında çok zengin bir kültüre 
sahip, hepsini saymak istesem 
sayamam. İkinci olarak teravih-
ler farklı Türkiye’de, süresi daha 
kısa. Etiyopya’da hem süresi 
uzun hem de teravihlere katılım 
da çok daha fazla. Yani Türki-
ye’de herkes camiye gitmiyor 
ama Etiyopya’da her Müslüman 
camiye gider. Bir de Etiyopya’da 
oruç tutma oranı Türkiye’dekin-
den çok daha yüksek. Bir fark da, 
orucun süresi. Coğrafi farklılıktan 
kaynaklanıyor elbette. Etiyop-
ya’da orucu bir saat daha erken 
açıyoruz. Etiyopya’da Ramazan 
Bayramı bayram namazıyla baş-
lıyor, namazdan önce ve sonra 
herkes birbiriyle kucaklaşıp bay-
ramlaşıyor. Dostlar ve aileler bir 
araya geliyor. Akraba ziyaretleri 
yapılıyor. Çocuklar için oyunlar 
hazırlanıyor, hediyeler veriliyor. 
Ve hemen her yerde olduğu gibi 
bayrama özel sofralar hazırlanı-
yor. Doro wett adını verdiğimiz 
bol baharatlı bir tavuk yemeği 
yapılıyor ki bu Ramazan’a özel 
bir lezzettir. İnjera dediğimiz teff 
unundan yapılan bir geleneksel 
yiyeceğimizle birlikte servis edi-
yoruz.

Uluslararası Mevlana Anadolu İmam Hatip Lisesi 11. Sınıf öğrencisi Faiz Aman, Türkiye’ye gelme-
den önce sadece İstanbul’u bildiğini ve Konya’ya gelince farklı duygulara kapıldığına dikkat çekti 

‘Konya’da farklı 
duygulara kapıldım’

Muhammed Esad Çağla




